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Pomoc uprchlíkům 
z Ukrajiny v Dobřichovicích

Pomoc uprchlíkům z  Ukrajiny se v  Dobřichovi-
cích začala rodit již dva dny po začátku útoku 
ruských vojsk na Ukrajinu. V  té době vznikl 
nápad našich Sokolů vybudovat v  hale Bios 
uprchlické centrum, s kapacitou až 60 uprchlíků, 
převážně matek s  dětmi. Naši hasiči pak vybu-
dovali v prostorách školních dílen v Ruské ulici 
sklad humanitární pomoci, z  něhož byli uprch-
líci ze širokého okolí zásobováni potravinami, 
oblečením, hygienickými prostředky, ale třeba 
i  hračkami pro děti. Tento sklad byl zásobován 
převážně z  darů občanů i  firem, později též 
nákupem potřebného materiálu městem. Město 
Dobřichovice krátce po vypuknutí války zalo-
žilo transparentní účet na pomoc Uprchlíkům 
z Ukrajiny, na němž bylo od jeho zřízení vybráno 
bezmála 1,5 mil. Kč. 

Uprchlické centrum v  Biosce ukončilo svou 
činnost k  30. červnu, stejně tak je uzavřen již 
i  sklad humanitární pomoci. Obě zařízení však 
poskytla neocenitelnou pomoc v  době, kdy do 
naší země proudily tisíce zoufalých rodin z válkou 
zasažených území. Tak, jak se válečná situace na 
Ukrajině mění, mnoho uprchlíků se vrátilo zpět 
na Ukrajinu, nicméně v Dobřichovicích je v rodi-
nách a v soukromých bytech, či ubytovacích zaří-
zeních stále ubytováno kolem 170 lidí. 

S pomocí Ukrajině a uprchlíkům z ní v Dobři-
chovicích pomáhalo mnoho lidí. Rád bych za 
všechny poděkoval především starostovi Sokola 

Jaroslavu Čermákovi, který organizoval provoz 
uprchlického centra v  hale Bios, veliteli našich 
dobrovolných hasičů Martinu Jurkovcovi za 
organizaci skladu humanitární pomoci, Yaně 
Havlíkové, která se stala koordinátorkou pomoci, 
tedy jakýmsi styčným důstojníkem, na kterého se 
mohou uprchlíci s důvěrou obrátit a Oxaně a Vasi-
lovi Bachalo, kteří zajišťovali bezproblémový 
chod uprchlického střediska v hale Bios. 

V neposlední řadě bych chtěl moc poděkovat 
všem občanům, kteří uprchlíky z Ukrajiny ubyto-
vali u sebe doma, dobrovolníkům, kteří pomáhali 
ve skladu humanitární pomoci a  samozřejmě 
všem, kteří přispěli svými materiálními či finanč-
ními dary, ať již na dobřichovický transparentní 
účet, nebo prostřednictvím jiné organizace, 
pomáhající válkou zkoušené Ukrajině a  uprchlí-
kům z ní. 

Zahájení provozu spol. 
POBERO

Od 1. července začala svážet odpad nejen v Dobři-
chovicích, ale i v okolních městech a obcích nově 
založená společnost POBERO. Ta byla založena 
dobrovolným svazkem 16 obcí s názvem „Pobe-
rounské odpady“. Důvodem založení vlastní 
svozové společnosti byl neustálý růst nákladů na 
svoz odpadu komerčními firmami, které působí 
v našem regionu. Zahájení svozu odpadu novou 
společností proběhlo v  úterý 5. 7. a  bylo prová-
zeno určitými problémy, pramenícími z  toho, že 
osádka popelářského vozu nezná ještě dokonale 

svůj revír a  vynechala tak svoz popelnic v  části 
několika ulic. Za způsobené komplikace s  nevy-
vezenými popelnicemi se proto velmi omlouvám 
a věřím, že osádky popelářských vozů se se svou 
svozovou oblastí velmi brzo sžijí a podobné pro-
blémy se nebudou opakovat. I  proto jezdil při 
druhém svozu s osádkou ve voze vedoucí našich 
technických služeb, který řidiče blíže seznámil 
i s méně známými zákoutími Dobřichovic. V této 
souvislosti mě pan Svoboda, vedoucí technických 
služeb, požádal, abych vyzval všechny občany, 
z jejichž zahrad přesahují větve stromů do ulice, 
aby si tyto větve ořezali tak, aby nebránily prů-
jezdu velkých automobilů, jako je to popelářské. 
Řidič popelářského vozu má velmi často problém 
s  průjezdem v  místech, kde větve zasahují do 
průjezdního profilu komunikace. Stejně tak 
překáží popelářům osobní automobily, zaparko-
vané jejich majiteli z pohodlnosti na krajnici ulice, 
i když by je jejich vlastníci mohli mít zaparkované 
na svém pozemku. 
Ne všichni občané také zaznamenali, že svoz 
komunálního odpadu a  bioodpadu probíhá od 
července v jiné dny, než tomu bylo doposud, byť 
jsme o  změně svozových dnů informovali pro-
střednictvím webových stránek a  SMS rozhlasu. 
Znovu bych tedy rád zopakoval, že nově svoz 
komunálního odpadu probíhá pro celé Dobři-
chovicích každé úterý a  svoz bioodpadu každý 
lichý čtvrtek. V případě jakýchkoliv problémů se 
svozem odpadu se lze obrátit na dispečera spol. 
POBERO pana Teringla, tel. 737 240 419.

Přeji vám hezké letní prázdniny.

O čem jednala rada města

Rada se zabývala nabídkou společnosti Aquacon-
sult na  rekonstrukci čerpací stanice odpadních 
vod v Anglické ul. Akce byla konzultována s Ing. 
L. Novákem, který navrhl v  rámci předloženého 
rozpočtu určité úspory – např. nákup rezervního 
čerpadla do skladových zásob apod. Zároveň 
na základě doporučení Ing. L. Nováka požádá 
starosta Aquaconsult o  detailní rozpočet na 
elektřinu a  o informaci, proč je třeba přistoupit 
k výměně čerpadel.

Radní obdrželi žádost o  stanovisko k  projek-
tové dokumentaci RD na pozemku parc. č. 815/1 
v  Jugoslávské ulici. Rada souhlasné stanovisko 
k projektové dokumentaci RD vydala.

Rada obdržela žádost o  schválení mimořád-
ného grantu pro Nadační fond Karla Lewita na 
dlouhodobé využití besed Nadačního fondu 
Karla Lewita, kdy jsou besedy o fyzioterapii natá-
čeny a uloženy v audiovizuálním archivu, který je 
k dispozici zdarma široké veřejnosti. Rada schvá-
lila grant ve výši 10.000,- Kč. 

Radní projednali žádost o  zápis změny 
v  údajích vedených v  rejstříku škol a  školských 
zařízení v souvislosti se vzděláváním dětí z Ukra-
jiny a žádost schválili. 

Rada projednala nabídku společnosti Vodo-
hospodářský rozvoj a  výstavba (VRV). Spo-
lečnost nabízí studii odtokového území, jeho 
aktuální stav z  vodohospodářského hlediska 
a  stanovení kritických míst a  oblastí a  návrh 
koncepce řešení. Po krátké diskuzi rada pověřila 
starostu zadáním zakázky na základě uvedené 
nabídky.

Starosta radním předložil projekt na rekon-
strukci ulic Americká, Krátká, Raisova a  Zelená; 
rozpočet stavby je dle projektanta 13 mil. Kč. 
Rada nemá k projektu připomínky a pověřuje sta-
rostu vyhlášením výběrového řízení na realizaci 
akce.

Radní se znovu vrátili k diskuzi o zhodnocení 
peněz na účtech města Dobřichovice; po diskuzi 
se radní shodli na využití nabídky společnosti 
EnCor. Rada schválila využití nabídky spol. EnCor 
na zhodnocení části volných prostředků města 
na dobu 3 měsíců a pověřuje starostu přípravou 

podkladů a Ing. Bezděka součinností při jednání 
se spol. EnCor.

Rada schválila návrh plánovací smlouvy 
s  Mgr. Kratochvílem k  pozemku parcelní číslo 
2233 o výměře 16.731 m2. Návrh prozatím nebyl 
konzultován s právníkem a v předložené verzi do 
něj byl doplněn pouze starostův požadavek na 
zapracování odstavce o příspěvku na rozvoj infra-
struktury, aby povrchy komunikací odpovídaly 
standardu okolních komunikací apod. Dle názoru 
starosty by pak měl investor městu převést 
zdarma nebo za symbolickou částku komunikace 
se sítěmi.

Na radu se obrátila Dr. Radka Alexy s žádostí 
o  změnu zřizovatele Dobřichovického domku 
z  ní jako  fyzické osoby na právnickou osobu 
(Město Dobřichovice) s  platností od 1. 1. 2023. 
Na radě toto stanovisko tlumočila Mgr. R. Barto-
níčková. Hlavním důvodem navrhované změny 
je skutečnost, že od ledna 2023 vejde v platnost 
nová vyhláška o  zájmovém vzdělávání, která by 
středisku umožnila získávat příspěvky od státu 
v částce cca 6 – 7 mil. Kč ročně na mzdy zaměst-
nanců (momentálně dostává Dobřichovický 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Obrázek na titulní straně: Letecký pohled na záplavu dopoledne 14. srpna 2002. 
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domek 1,1 mil. Kč v podobě dotací) a na provoz. 
Mgr. Bartoníčková pak popsala rizika, která by 
mohla změnou právní subjektivity Dobřicho-
vického domku nastat. Na závěr radní schválili 
změnu právní subjektivity Dobřichovického 
domku a  pověřili starostu a  tajemníka připravit 
podklady k tomuto kroku pro projednání v zastu-
pitelstvu. 

Radní obdrželi žádost o  stanovisko k  odstra-
nění objektu pro bydlení čp. 420 a  k projektu 
novostavby rodinného domu na stejném místě. 
Rada vydala souhlasné stanovisko k projektu pro 
společné povolení (stavební a územní řízení) této 
stavby.

Rada vydala souhlasné stanovisko k projektu 
Bydlení Pražská s tím, že před vydáním územního 
rozhodnutí je investor povinen uzavřít s městem 
plánovací smlouvu, řešící napojení projektu na 
veřejnou infrastrukturu a pověřuje tajemníka rea-
lizací tohoto usnesení.

Rada vydala souhlasné stanovisko k umístění 
stavby tepelného čerpadla pro RD v ul. 5. května, 
které využije energetický potenciál podzemní 
vody a horninového prostředí z vrtu, ze kterého 
se neodebírá ani nečerpá podzemní voda. 

Rada projednala dokumentaci k  žádosti 
o  zábor části chodníku před novostavbou byto-
vého domu v  Palackého ulici. V  daném místě 
bude šíře chodníku cca 3,5 m a  žadatel by část 
z této šířky rád využil k umístění květinářství. Sta-
rosta vyjádřil myšlenku, že pro chodník by měla 
být zachována šířka alespoň 2 metry, zbylých 
1,5 m by dle jeho názoru mohlo být využito pro 
zábor.  

Ředitel ZŠ Dobřichovice Stejskal předložil 
radě žádost o mimořádný grant na mezinárodní 
projekt Youth4 Impact ve výši 31.950,- Kč (v 
případě možnosti ubytování v  budově školních 
dílen pak 17.250,- Kč). Rada mimořádný grant 
schválila.

Rada obdržela žádost pana Janečka o možnost 
umístění pouťových atrakcí a  zábor prostranství 
nad lávkou. Pouťové atrakce byly doposud vždy 
umísťovány na křižovnickém pozemku na křižo-
vatce ulic Pražská a Karlická a z pohledu starosty 
není důvod tuto praxi měnit – dle jeho názoru 
by si pronájem měl pan Janeček dohodnout se 
zástupci řádu Křižovníků tak, jako v  posledních 
několika letech.

Starosta informoval radu o požadavku společ-
nosti POBERO – Poberounské odpady, aby za úvěr 
právě nakoupených vozidel ručily za celý svazek 
obcí pouze tři největší města, tedy Černošice, 
Dobřichovice a  Řevnice (každé 1/3). Radní vyjá-
dřili nad tímto požadavkem značné znepokojení; 
doposud nic nenasvědčovalo tomu, že by měla 
tato situace nastat a s nikým tato varianta nebyla 
konzultována; radní tedy požadují proporční 
řešení pro ručení za vozidla; dále pak na základě 
neuspokojivé komunikace ze strany společnosti 
POBERO požadují, aby Dobřichovice měly svého 
zástupce přímo ve vedení Dobrovolného svazku 
obcí Poberounské odpady – starosta bude tento 
požadavek prezentovat na čtvrtečním zasedání 
svazku obcí.

Starosta zmínil stížnost pana Stupavského, 
týkající se chování mládeže z  organizace JEKA 
a  informoval radní o  přijatých opatřeních jak ze 
strany organizace (pan F. Němec zvýší dozor nad 
účastníky pobytu), tak i ze strany městské policie, 

která bude okolí pobytu mládeže z  organizace 
JEKA více dozorovat.

Na závěr požádal Ing. V. Bezděk o  zajištění 
nezávislého auditu činnosti Stavebního úřadu 
Dobřichovice, ať už krajským úřadem, nebo nezá-
vislým auditorem – tajemník zajistí možnosti rea-
lizace. 

Podle zápisu z jednání vk

Chystá se opět průzkum 
názorů obyvatel 
Dobřichovic
Letos v září se uskuteční volby do zastupitelstev. 
Podobně jako v letech 2010 a 2018 se chystáme 
tuto příležitost využít pro průzkum názorů oby-
vatel Dobřichovic na řadu důležitých témat. 
Půjde již o  třetí takovou akci, takže budeme 
moci sledovat i vývoj našich názorů v průběhu 
času. Průzkum organizují stejně jako v  roce 
2018 zastupitelé Vladimír Bezděk a  Filip Kándl 
a výsledky zpracuje docent Sládek z Filozofické 
fakulty Univerzity Karlovy. Doufáme, že stejně 
jako v minulosti tak i letos se podaří dohodnout 
na spolupráci s místní základní školou a vybraní 
žáci formou brigády pomohou s pořízením elek-
tronické databáze odpovědí pro další zpraco-
vání.

Chcete-li si připomenout minulé výsledky, 
tak kompletní Zprávu najdete na webu 
Dobřichovic (https://www.dobrichovice.
cz/e_download.php?file=data/editor/411cs_1.
pdf&original=Dob%C5%99ichovice%20o%C4%-
8Dima%20sv%C3%BDch%20ob%C4%8Da-
n%C5%AF%202018.pdf).

Hlavní doporučení z roku 2018 byla koncent-
rována do následujících deseti oblastí. Pojďme si 
společně shrnout, zda a kde se nám v uplynulých 
letech podařilo situaci zlepšit.

1. Územní plán
V roce 2021 se podařilo, po mnoha dlouhých 

letech, dokončit nový územní plán. Věříme, že 
emoce se již uklidnily, územní plán bude dobře 
sloužit dobřichovickým občanům a  umožní 
pokračování řízeného rozvoje našeho městečka 
v  rámci existujícího intravilánu a  se zachováním 
přístupů do přírody.

2. Opravy komunikací
Tato položka bude vždy, s  ohledem na 

značnou finanční náročnost, obtížně plánova-
telná, neboť záleží na dostupnosti vhodných 
dotačních titulů. Podařila se kompletní rekon-
strukce Anglické ulice a  připravuje se oprava 
povrchu přilehlých ulic. Rozšířila se ulice Randova, 
byl proveden zpevněný povrch v  Tyršově ulici 
směrem do Let Pod Lesem, odstranily se kaluže 
v  Palackého ulici. Opravil se protiskluzový nátěr 
na lávce. Chystá se oprava mostu. Proveden byl 
nový chodník v Pražské ulici. Opravují se schody 
Na Plzeňce. I  nadále zůstává řada míst, na která 
se zatím nedostalo. Opravy komunikací jsou 
úkolem, který nikdy nebude definitivně hotov.

3. Domov a služby pro seniory
V  tomto směru se za poslední léta situace 

podstatně nezměnila. Obec sama takovou stavbu 
zatím neplánuje, je však připravena maximálně 
podpořit případnou soukromou investiční inici-
ativu, pokud by mířila tímto směrem. Město drží 
pozemky vyčleněné pro tuto náplň.

4. Rekonstrukce náměstí (COOP budova)
Problém nevzhledné COOP budovy bohužel 

nelze řešit bez součinnosti jejího majitele, jenž 
se však k žádným změnám statutu quo nechystá. 
I nadále nezbývá, než čekat na případnou změnu 
názoru majitele budovy.

5. Kino
V  průzkumu vyjadřovaná absence kinosálu 

v  Dobřichovicích by měla být naplněna akcí 
Centrum. V  rámci ní dojde ke stavbě víceú-
čelového sálu (divadlo, kino, koncerty), nové 
radnice, knihovny, hasičské zbrojnice, a  též 
k  rozšíření prostor pro ZUŠ. V  tomto volebním 
období jsme vybrali vítězný architektonický 
návrh a  nyní se připravují podklady pro sta-
vební povolení.

6. Městská policie
Po letech jsme změnili poskytovatele této 

služby – od černošických policistů jsme přešli 
k  řevnickým. Bude zajímavé sledovat, jaké hod-
nocení získají strážníci v  letošním průzkumu. 
Z  našeho pohledu se jeví, že šlo o  změnu 
k lepšímu.

7. – 9. Bezpečnost chodců a cyklistů; auto-
mobilismus

Opět svým způsobem téma bez konce. Poda-
řilo se zlepšit značení pro cyklisty na frekven-
tované Tyršově ulici, jakkoli cílem a  ambicí je 
cyklodopravu od všenorského přejezdu odklonit 
z Tyršovy ulice přes lávku na levý břeh Berounky. 
Byla zdůrazněna změna přednosti v jízdě na křižo-
vatce u  problematického železničního přejezdu 
u  lávky. Zlepšily se podmínky pro pěší přechod 
tratě za mostem. Začaly se realizovat první stavby 
v  Palackého ulici odstupující od stávající uliční 
čáry, což přinese více prostoru do této expono-
vané a  dopravně vytížené ulice. Přibyly některé 
přechody pro chodce. Město zadalo, a  letos po 
covidovém zdržení, i  získalo komplexní a  na 
datech a  odborných zkušenostech založenou 
studii dopravy v Dobřichovicích. Realizace těchto 
návrhů bude čekat na nové zastupitelstvo. Dále 
město najalo projektanta, který řeší a projednává 
komplexně problematiku železnice a  související 
pěší, cyklistické a automobilové dopravy v návaz-
nosti na optimalizaci železnice, která se v našem 
traťovém úseku chystá.

10. Protihluková stěna
Hrozbu vysoké protihlukové stěny v  souvis-

losti s rekonstrukcí tratě v Dobřichovicích se daří 
odvracet. Preferují se jiná technická řešení snížení 
hlučnosti provozu na trati.

Zkušenosti z let 2010 a 2018 ukázaly, že dobři-
chovičtí občané mají o průzkum zájem, odpovídá 
na něj kolem 40 % v městě trvale žijících dospě-
lých obyvatel. Názory z průzkumu jsou důležitým 
vstupem do stanovování priorit města. Odpově-
dět na dotazník prostě dává smysl a  věříme, že 
i  letos se setká se zájmem obyvatel. Nezávisle 
na vyzkoušeném dotazníku v  papírové formě 
zjišťujeme, zda by bylo proveditelné nabídnout 
možnost vyplnění dotazníku i  elektronicky. 
A  vedle standardního dotazníku pro dospělé 
bychom rádi zorganizovali krátké elektronické 
dotazovaní pro mladé dobřichovické občany, 
kteří ještě k volbám nechodí.

Vladimír Bezděk, zastupitel za Společně pro 
Dobřichovice, sdružení nezávislých kandidátů 

a TOP 09 a STAN
Filip Kándl, radní a zastupitel za ODS
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50%  sleva pro občany 
Dobřichovic

Být občanem Dobřichovic se vyplatí! Stejně jako 
v předešlých letech se nám podařilo získat grant 
města Dobřichovice a můžeme vám proto nabíd-
nout zvýhodnění na některé z  našich služeb. 
A nejsme žádní troškaři, zvýhodnění je ve většině 
případů 50%. Co tedy u nás můžete získat výhod-
něji?

 50% sleva na dvouhodinky, cvičení pro děti 
i  workshopy Feldenkraisovy metody (červe-
nec – prosinec). Nejbližší workshop se koná již 
14. srpna.

 50% sleva na Komplexní cvičení (září – lis-
topad). Hlásit se můžete na našem webu již 
nyní. 

 50% sleva na Terapii pánevního dna (podzim 
2022). Bude vypsána v průběhu prázdnin.

 50% sleva na Léčebnou podporu rodiče 
(podzim 2022). Bude vypsáno v  průběhu 
prázdnin.

 50% sleva na videolekce Funkční cvičení. 
K zakoupení na stylové usb flešce na recepci 
našeho centra.
Sleva 1.000 Kč na individuální léčebné pro-

gramy.
Jak slevu zvýhodnění získat?
Stačí se na našich webových stránkách (www.

ckp-dobrichovice.cz) přihlásit na některé ze 
zvýhodněných cvičení a  v přihlašovacím formu-
láři zaškrtnout požadovanou slevu pro občany 
Dobřichovic.

Platnost zvýhodnění trvá do vyčerpání přidě-
leného grantu, proto s rezervací příliš neotálejte.

Mgr. Kateřina Šestáková, CKP Dobřichovice, 
www.ckp-dobrichovice.cz

Bricks4Kidz: Učíme se, 
hrajeme si a stavíme v Dodu

V  nabídce Dobřichovického domku najdete 
kroužky s názvem Bricks4Kidz® LEGO®. Možná si 
neumíte představit, co v  takovém kroužku děti 
dělají. Naše lektorka Ivana Sedloňová, která má 
v  Dodu kroužky B4K na starosti, odpoví na nej-
častější otázky.

Proč se kroužek jmenuje Bricks4Kidz?
Jednoduše proto, že děti na kroužku staví 

různé modely z kostek LEGO. Koncept B4K vzešel 

ze spolupráce s  firmou LEGO. Používáme kos-
tičky LEGO, ale stavíme podle vlastních návodů 
jedinečné modely, které děti neznají z  běžného 
katalogu. 

Pro koho je kroužek vhodný?
Máme tři kroužky – Technic, Robotika WeDo 

a  Mindstorms EV3. Technic je nejjednodušší, 
vhodný pro děti od 1. do 3. třídy, ale samo-
zřejmě jako všechno je i toto individuální. WeDo 
je o  něco složitější, učí se zde základy robotiky 
a programování. Je vhodný jako navazující kurz 
po základním LEGO Technic. V  kurzu s  LEGO 
Mindstorms EV3 se děti dostanou k pokročilým 
konstrukcím, naučí se, jak navrhnout a naprogra-
movat robota, používat motory, senzory a  další 
pomůcky, aby jejich robot dokázal splnit poža-
dované úkoly. Tento kroužek je vhodný pro děti 
od 4. třídy.   Důležité je říct, že B4K není jen pro 
kluky, holky baví taky!

Na jaké modely se tedy děti mohou těšit?
V kroužcích stavíme dopravní prostředky, 

stavební stroje, kolotoče, zvířata a další. Všechny 
modely už od základního kurzu LEGO Technic 
jsou pohyblivé. Tyto modely se objevují i v krouž-
cích robotiky, ale jsou konstrukčně náročnější 
a jejich pohyb je naprogramován pomocí tabletu 
nebo notebooku.

Staví děti dohromady, nebo každý zvlášť?
V základním kurzu a  v kurzu robotiky WeDo 

děti staví většinou jednotlivě, podle podrob-
ného návodu. Každý dostane vlastní krabičku 
s  dílky a  pracuje podle svého tempa. Po sesta-
vení modelu mají děti čas si pohrát s kamarády, 
modely si vzájemně představit. Můžou své 
modely také přestavit a vymýšlet různá vylepšení 
a  vychytávky. V  kurzu Mindstorms EV3 pracují 
obvykle ve dvojicích. Doplňují se při stavbě 
modelu i tvorbě programu. 

Jak se na kroužek přihlásit?
B4K pořádáme nejen v  Dobřichovickém 

domku v  Dobřichovicích, ale spolupracu-
jeme i  s  mnoha školami v  okolí, např. v  Letech, 
Všenorech, Řevnicích. Kompletní nabídku s místy 
a  termíny najdou rodiče na webu dobrichovic-
kydomek.cz nebo mi v  případě dotazů mohou 
napsat na sedlonova@svcdodo.cz.

Rádi vaše děti přivítáme na našich kroužcích. 
A  protože bychom rádi rozšířili nabídku na další 
školy v regionu, přivítáme i lektory, kteří by s námi 
chtěli spolupracovat (lze na částečný úvazek nebo 
DPP). Důležitá je pro nás hlavně radost z  práce 
s dětmi, dále řidičský průkaz a kvalifikace pedago-
gického pracovníka (s možností doplnit si vzdělání). 

www.dobrichovickydomek.cz, Libuše Stupavská

Pohádková knížka pro 
dyslektiky a dysgrafiky 
s překrásnými obrázky 
s názvem Sviňka řádí

Již na podzim letošního roku vyjde v  nakla-
datelství Naše kořeny pohádková knížka s  krát-
kými kapitolami psaná speciálním fontem písma 
vhodným pro dyslektiky a dysgrafiky. Příběhy se 
odehrávají v  okolí dobřichovického zámku, ve 
světě broučků. Text od Jany Laňkové vznikl podle 

námětů akademické sochařky, malířky a autorky 
ilustrací v  této knížce, Zuzany Čížkové z  Dobři-
chovic, která žije právě nedaleko dobřichovic-
kého zámku a  tímto prostředím se inspiruje při 
každodenních procházkách a  hrách s  broučky 
s  jejím malým synem. Obrázky jsou úchvatné, 
objevují se zde zlatohlávkové, berušky, svinky 
a  mnoho dalších broučků a  zvířátek, které děti 
z  ilustrací dobře poznají. Grafiku knížky dělá 
dobřichovický rodák Samuel John King.  Pro naše 
město je velká čest, že si výtvarnice vybrala právě 
prostředí kolem dobřichovického zámku. Ráda 

bych oslovila všechny, kteří by rádi vydání knihy 
finančně podpořili. Na podmínkách a odměnách 
se mohou domluvit přímo s  autorkou. Volejte 
na 606 888 669 či pište na cizkova.zuz@seznam.
cz. Kromě dárku samotné knihy bude možná 
i prezentace loga či poděkování v knize, na dvou 
facebookových stránkách a Instagramu, kde pro-
běhnou placené reklamy, na kanálu Youtube a na 
třech webových stránkách. Distribuce knihy bude 
přes síť Kosmas a zároveň v našem regionu, okolí 
Dobřichovic a do školských zařízení.  

Andrea Kudrnová

Bricks 4 Kidz LEGO v Dobřichovickém domku

Zajímavosti
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Vítání občánků

V sobotu 17. června se konalo v sále MUDr. Fürsta 
tradiční vítání nových dobřichovických občánků. 
Slavnost organizoval starosta za pomoci členů 
zastupitelstva obce. Celkem bylo mezi námi při-
vítáno 44 nových občánků, 23 malých chlapečků 
a 21 holčiček.

vk

Aquaerobik žen

Ráda bych se s Vámi podělila o  jednu nepříjem-
nou zkušenost, se kterou se jen nerada smiřuji.

Před několika lety bylo v Dobřichovicích slav-
nostně otevřeno Wellness centrum, které dle 
slov provozovatelů mělo sloužit pro obyvatele 
Dobřichovic a blízkého okolí k  relaxaci a sportu. 
Já sama začala chodit na hodiny aquaerobiku, 
které jsem znala již dříve z bazénu v Berouně, kam 
jsem dojížděla. Jsem rodačka z Dobřichovic, takže 
bazén v obci byl pro mě skvělou možností udělat 
něco pro sebe bez toho, abych někam musela 
dojíždět. Postupem času se nás v bazénu na pon-
dělních hodinách s Vlastou Strnadovou scházela 
pěkná řádka „pracujících dam“. Hodiny jsme si 

velmi oblíbily, neboť jsme si perfektně zacvičily 
a zrelaxovaly jsme se bez toho, abychom namá-
haly klouby.

Bohužel, pro příští rok nám kdosi toto cvičení 
zakázal. Hodiny aquaerobiku někdo prostě zrušil. 
Jak už jsem psala, chodíme do práce a  tím jsou 
pro nás hodiny před šestou večerní prostě neú-
nosné. Bylo nám řečeno, že čas po 18. hodině 
bude vyhrazen pro hosty hotelu Panská zahrada. 
My jsme bohužel měly vyhrazený čas od 19.00 do 
20.00 hodin, takže máme smůlu. Nikdo se nás na 
nic neptal, nikdo nás neoslovil, zda bychom měly 
zájem o další lekce, prostě někdo rozhodl za nás.  
Je mi líto, že se tak stalo. Mě i mým kolegyním cvi-
čenkám je líto, že s tím nemáme možnost vůbec 
nic udělat.  Je nám to moc líto.

Za cvičenky aquaerobiku Martina Plzáková

Příspěvky čtenářů

SVINKA ŘÁDÍ
Jana Lanková
Zuzana Cízková
Psané fontem písma pro dyslektiky a dysgrafiky

SVINKA ŘÁDÍSVINKA ŘÁDÍSVINKA ŘÁDÍ
Zuzana Cízková
Psané fontem písma pro dyslektiky a dysgrafiky

Starosta Petr Hampl společně se zastupiteli přivítal ve Fürstově sále 17. června přes 40 nových občánků

Nové občánky přivítal i rodinný hudební soubor Hany Slavické

Titulní strana nové knížky pro děti

Městský úřad Dobřichovice

přijme

Vedoucí odboru Stavební úřad

(tato pozice je zařazena  
do 11. platové třídy)

Nabízíme pracovní poměr 
na dobu neurčitou, platovou třídu 
11 a platový stupeň v závislosti na 

počtu let odborné praxe  
+ příplatek za vedení, příp. osobní 
příplatek, pružnou pracovní dobu, 

příjemné pracovní prostředí, finanční 
příspěvek na dovolenou nebo 

volnočasové poukázky 
a další výhody sociálního fondu, 

5 týdnů dovolené.

Více informací  
na úřední desce či stránkách 

www.dobrichovice.cz 
s dotazy se obracejte na mail 
tajemnik@dobrichovice.cz
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Reakce provozovatele 
bazénu na článek 
„Aquaerobik žen“

Dovoluji si tímto reagovat na článek paní 
Plzákové a  opětovně jí tak vysvětlit situaci, byť 
forma přes místní média není zrovna ideální. 
Wellness Dobřichovice samozřejmě pro místní 
obyvatele k  relaxaci i  sportu slouží – na tom 
aktuální situace nic nemění. Bazén se vším, 
co k  němu patří, vybudovala společnost DOB-
-Invest a.s. a investice je to vědomě zcela nená-
vratná. Záměrem bylo nabídnout něco, co 

v  Dobřichovicích chybí, a  zajistit, aby alespoň 
provoz nebyl ztrátový. Prvním provozovatelem 
se stal Baby Club Ottománek s.r.o., který však 
brzy přišel s  tím, že se provozování bazénu 
nevyplatí. Nově si tedy Wellness Dobřichovice 
vzala do provozu společnost provozující restau-
raci a  hotel Panská Zahrada. Dnes Panskou 
Zahradu provozuje moje společnost Manor 
Garden s.r.o. a  snaží se najít způsob, jak vše 
udržet při životě. Protože wellness využíváme 
i  pro hotelové hosty, hledali jsme optimální 
cestu, jak co možná nejvíce času ponechat 
v  současném režimu a  současně nabídnout 
dostatečný prostor hostům z hotelu. Výsledkem 

je večerní čas, který je hotelu vyhrazen zcela, což 
bohužel znamenalo, že tento čas nemůžeme 
od září nabídnut pro kurzy, či jiné zájemce.  
Hodiny aquaerobiku pro místní obyvatele dosud 
pořádal Baby Club Ottománek (po ustoupení 
od provozování celého wellness si dnes prona-
jímá jednotlivé hodiny pro své kurzy), s  nímž 
jsme plánované změny v předstihu konzultovali 
a nabídli jsme řadu časů, ve kterých může svým 
klientům nabízet kurzy dle vlastního uvážení, 
tedy i aquaerobik. Věřím, že si přeci jen vybere 
čas, který bude alespoň některým zájemkyním 
vyhovovat a hodiny tak budou probíhat i nadále. 

Martin Havlík, jednatel Manor Garden s.r.o.

Úspěchy mladých 
gymnastek

Děvčata z  gymnastického oddílu Gym Dobři-
chovice linie „A“   se 3. – 5. 6. v  Brně a  10. – 12. 
6. v  Černošicích zúčastnila Mistrovství ČR 2022. 
Pod vedením trenérů Markéty Halounkové, 
Saši Poláka a hlavně Blanky Klabíkové, která pro 
gymnastiku žije i  na úkor svého volného času 
a své rodiny, si děvčata vedla výborně. Už jenom 
samotná účast na tak prestižní akci je velký 
úspěch. 

Nejprve se starší děvčata Martina Šan-
torová (2009) a  Kateřina Poláková (2010) 
vypravila do Brna a  vedla si mezi nejlepšími 
kadetkami z celé republiky skvěle. Kačka skon-
čila na 38. místě a Marťa na krásném 20. místě. 
Další víkend si mladší děvčata Agáta Bourová 
(2011), Ella Matoušková (2011) a  Nikola Rus-
náková (2013) jela změřit síly s  nejlepšími 
děvčaty z  celé republiky ve VS 3  a VS 2 do 
Černošic. V páteční podvečer nastoupila starší 
děvčata do boje a ve velké konkurenci získala 
Agáta krásné 23. místo a  Ella se po velkém 

boji stala MISTRYNÍ ČESKÉ REPUBLIKY a získala 
zlatou medaili. V  neděli dopoledne ještě za 
oddíl bojovala nejmladší Nikolka a skončila na 
úžasném 5. místě. 

Sportovní gymnastika je individuální sport 
a  není pro žádné padavky. Je to spousta dřiny 
a odříkání. Trenérům a děvčatům, jejichž bojovná 
srdce bijí pro gymnastiku, patří velká gratulace! 

K. Rusnáková

Sokolský trojboj

Krásnou tečkou za celoročním cvičením před-
školních dětí Sokola Dobřichovice bylo úterní 
odpoledne 28. 6. 2022. Děti se utkaly společně 
s  rodiči nebo staršími sourozenci ve třech disci-
plínách – hod do dálky, skok do dálky a štafetový 
závod. Výsledky byly velice těsné, díky skvělým 
výkonům malých i  velkých závodníků. Vítězem 
se stal Josef Veselý s tatínkem. Druhé místo bylo 
obsazeno hned dvakrát – Vojtěch Šindelář s tatín-
kem a  Jiří Štrébl s  tatínkem. Na třetí stupínek si 
slavnostně vyšel Jan Kreil s maminkou.

Se stejným nadšením se děti pustily také do 
fotbalového zápasu proti svým rodičům, který 
vyhrály 6:5! Oslavou všech vítězství byl piknik 
v  režii maminek malých sportovců s  posezením 
pro celé rodiny. Všem rodičům bych tímto chtěla 
moc poděkovat za nadšení a  spolupráci během 
celého roku a  malým Sokolíkům přeji krásný 
prázdninový let.

Lucie Oravská – cvičitelka PD Sokol Dobřichovice

Trenérka Blanka Klabíková a Nikolka Rusnáková 
VS2A (5. místo) Ella Matoušková, mistryně ČR (VS3A)

Sport

Spokojeni byli malí i velcí Sokolové
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Volejbalová sezóna 2022 – 
2023 klepe na dveře

V červnovém čísle Informačního listu je uveden 
stručný přehled výsledků, kterých naše družstva 
dosáhla v  sezóně 2021 – 2022, takže se nebu-
deme opakovat a uvedeme pouze termíny jejich 
nejbližších domácích zápasů. Povšimněte si, 
že k  našim mužským družstvům přibylo další – 
Céčko. 
Muži A, 1. liga: 30. 9. s Velkým Meziříčím,  21. 
10. s Blue Ostravou
Ženy A, 1. liga: 23. a  24. 9. s  Hronovem, 14. 
a 15. 10. s Královým Polem B 
Muži B, KP 1. třídy:  15. 10. s Mělníkem       
Ženy B, KP 2. třídy: 3. 9. s Královým Dvorem,   
17. 9. s Berounem
Muži C, KP 2. třídy:   10. 9. s  Mníškem,   1. 10. 
s Berounem

Připomeňme si, že naše ženské Áčko bude 
počátkem srpna na 69. ročníku Dřevěnic obhajo-
vat loňské prvenství. Doufáme, že se to děvčatům 
podaří.

Všem našim družstvům přejeme do nové 
sezóny radost ze hry a hodně vítězných utkání! 

HgS

Letní pozdrav z Jojo Gymu

Prázdniny jsou již naplno rozjeté, stejně jako letní 
akce v Jojo Gymu. Se školním rokem jsme se roz-
loučili a vysvědčení oslavili na diskotéce. A potom 
už se brány Jojo Gymu otevřely tréninkům spor-
tovní gymnastiky.

Hned 1. července začal již 6. ročník gymnas-
tického Open soustředění, kterého se pravidelně 
účastní sportovní gymnastky z  oddílů z  celé 
republiky (Gym Dobřichovice, SK Hradčany, KSG 
Znojmo, Spartak Trutnov, Gymnastika Diamond/
Dance Klatovy), aby zde trénovaly, vzájemně 
se inspirovaly a  připravily se na novou závodní 
sezonu. Letos se v  Jojo Gymu sešlo na 56 dívek 
a  11 trenérek/trenérů. V  druhé části prvního 
prázdninového týdne je vystřídaly mladší gym-
nastky, také na soustředění. I  ony si užily 4 dny 
plné gymnastických tréninků, ale také plavání ve 
Wellness Dobřichovice, kolečkových bruslí a další 
sportovní zábavy nejen v gymnastické hale.

Sotva jsme zamávali odjíždějícím gym-
nastkám, už se bránou hrnuly děti na sportovní 
příměstské tábory. Kromě již tradičních aktivit 
– gymnastiky, parkuru, atletiky, míčových her, 
plavání a  beach volejbalu, jsme letos přidali 
novinku a to lezecké tábory. Malé děti střídají tré-
ninky lezení na umělé stěně s výlety a zdoláváním 
přírodních lezeckých výzev. Starší děti část týdne 
prožijí na skalách.

A co děláme my ostatní z recepce a kanceláře? 
Vyřizujeme vaše dotazy a  přání, připravujeme 
novinky na příští sezonu. Už teď můžeme slíbit, že 
se od září můžete přihlásit na kurzy juda pro děti, 
dopolední kurz vzdušné akrobacie pro dospělé, 
nebo odpolední novinku vzdušné akrobacie 
na kruzích. Objevili jsme pro vás novou značku 
krásně zdobených dresů. První kousky najdete už 
teď v našem obchodě a další jsou na cestě. A to 
není vše, co na září chystáme. Ale to už se přijďte 
přesvědčit na vlastní oči.

Ačkoliv je sportoviště přes léto vytížené, 
pořád najdete volné hodiny v  hale pro váš 
tréninky, nebo skotačení, otevřenou dětskou 
hernu s  hradem i  venkovní sportoviště. 
Vezměte kamarády a  přijďte si zahrát plážový 
volejbal.

Další fotky a videa z našich akcích najdete na 
sociálních sítích jojogymdobrochovice.

Lgra

Soustředění, příměstské 
tábory a příprava na 
finálové závody družstev
Na letní tréninkové kempy v  Sušici se těší sku-
tečně každý atlet ASK DIPOLI. Hotel Gabreta totiž 
nabízí skvělé ubytování i  vybraná jídla, a  město 
Sušice výborné sportovní zázemí. Atlety tu čekají 

KATEGORIE KDY CVIČITELÉ

Rodiče a děti od 1.5 roku do 4 let
začínáme od 7. 9. 2022

Středa 9.15 – 10.15 MS  
NAPLNĚNO

Irena

Mladší předškoláci 3-4 roky  
začínáme od 7. 9. 2022
Starší předškoláci 5 – 6 let
začínáme od 7. 9. 2022

Úterý 16.30 – 17.15 MS  
NAPLNĚNO
Úterý 17.15 – 18.00 MS  
NAPLNĚNO

Lucie

Zdravotní cvičení Pondělí .18.00 – 19.00 MS 
začínáme od 5. 9. 2022

Jana

Čtvrtek 18.00 - 19.00 MS
začínáme od 6. 10. 2022

Pavla

Pilates pro muže a ženy 
začínáme od 5. 9. 2022

Pondělí 9.00 - 10.00 MS Joana

Neděle 19.00 - 20.00 MS

Jemná jóga začínáme od 7. 9. 2022 Středa 18.00 – 19.00 MS Katka

TJ SOKOL DOBŘICHOVICE  
Rozpis cvičení sportovní všestrannosti

na 1. pololetí školního roku 2022/23 platný od 1. 9. 2022

Bližší informace o cvičení Vám rádi poskytneme na tel.:721 173 368
e-mailu: irenanolova@seznam.cz,

www.sokol-dobrichovice.cz/vsestrannost

Veselé léto v JojoGymu
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nejen tréninky na místním ovále, hry a gymnas-
tika ve sportovní hale, ale i splouvání řeky Otavy, 
výuka plavání v  místním bazénu a  jako novinka 
velká hra během celého soustředění. Co to bude? 
Nechejme se překvapit. 

V  Sušici čeká atlety soustředění plné nejen 
sportovních aktivit, dobrého jídla, ale i nějaké to 
hravé překvapení ze strany trenérů. Trenéři ASK 
DIPOLI, sportovní sušické zázemí, ale i  skvělé 
ubytování, to jsou důvody, proč se děti na sou-
středění tolik těší. Některé z  nich, aby toho 
pohybu „neměly málo“, se pravidelně zúčastňují 
i  příměstských sportovních táborů, které ve 
spolupráci s  Pohybovou akademií ASK DIPOLI 
pořádá. A  kdo chce trénovat ještě víc, může 
docházet na prázdninové odpolední či večerní 
tréninky do Černošic, které mají členové ASK 
Dipoli zdarma.

Je sice teplé léto, ale atleti se pečlivě připra-
vují na své velké finále, které je čeká po prázdni-
nách. V září se totiž chystají na závěrečné závody 
družstev. Pojďme se podívat, jak si vedou členové 
družstev jednotlivých kategorií, a  kolik získali 
bodů za proběhlá kola družstev. Mladší žáci drží 
průběžně třetí místo v  západní skupině Středo-
českého kraje. V září se uskuteční IV. kolo soutěže, 
které rozhodne o  konečném pořadí a  postupu 
družstva do finále. Lukáš Babáček je nejlepším 
„bodovačem“ mladších žáků s  neuvěřitelným 
počtem bodů 57,75. Mladší žákyně jsou průběžné 
na první pozici v západní skupině Středočeského 
kraje. Taktéž v  září se uskuteční IV. kolo soutěže 
družstev, které rozhodne o  konečném pořadí 
a  následném postupu do finálových závodů. 
Mladší žákyně Barbora Karasová má 59,75 bodů 
a třímá neochvějně prvenství mezi „bodovači“.

Obě družstva mužů a žen jednoznačně domi-
nují krajské soutěži. 11. 9. je čeká IV. kolo soutěže 
a  následně, 28. září baráž, kde se utkají s  týmy, 
které sestupují z II. Ligy s vítězi krajských soutěží.  
Cílem družstva mužů i  žen je postup do II. Ligy.  
Nejlepším „bodovačem“ mužů je trenér a  atlet 
Tomáš Vodička (98,75 bodů) a  nejlepší bodující 
ženou je trenérka a  atletka Kateřina Siebeltová 
(100,5 bodů). 

Dorostenky ASK DIPOLI jsou průběžně na 
druhém místě, závěrečné, tedy třetí kolo druž-
stev proběhne 3. září a všichni pevně doufají, že 
holky druhé místo udrží. Nejlepší bodující doros-
tenkou je Veronika Brabcová s počtem bodů 34. 
Pro holky to je zatím obrovský úspěch, protože 
z  druhého místa postoupí na mistrovství Čech, 
kde se utkají se silnými atletickými kluby jako je 
AK Škoda Plzeň, Pražská Slavia, Dukla, Jablonec 
a další…

Dorostenci, tedy kluci, jsou aktuálně na třetí 
pozici za Kladnem a Kolínem, a v září se pokusí 
tuto pozici opět obhájit a  získat třetí místo 
v kraji. Z celkového počtu 13 týmu to je skvělé 
umístění! Nejlepším bodovačem dorostenců 
je Filip Konečný s  počtem bodů 44. Pokud by 
vás zajímalo, kdo jsou další bodovači družstev, 
nahlédněte do statistik na stránkách www.
askdipoli.cz. Ale hlavně, držte všem družstvům 
v září palce!

Září bude hodně „náročné“, protože nás čekají 
i  náborové závody v  Černošicích a  Dobřichovi-
cích. Nábor nových zájemců o atletiku proběhne 
7. září v  Černošicích a  8. září v  Dobřichovicích. 
Přijďte si se svými ratolestmi vyzkoušet, co by 

je na trénincích čekalo, setkat se a  popovídat 
s  trenéry, a  třeba i  vás „dospěláky“ chytne spor-
tování za srdce a přidáte se k našim hobby spor-
tovcům. 

Zároveň nás 21. září čeká již tradiční Černo-
šice meeting, kdy si kromě jiných sportovních 
a zábavních aktivit poměří síly naši atleti s „profi 
atlety“. Kdopak tentokrát za námi asi zavítá? 

Těšíme se na vše, co nás čeká, a doufáme, že 
i vy se za námi vypravíte.

HŠ
 

Atletika – pořadí týmu mužů v krajské soutěži

Pořadí po 
3. kolech 

Název klubu Hlavní 
body

Vedlejší 
body

1.* ASK Dipoli Černošice 
Dobřichovice z. s.

22 576.5

2. TJ Sokol Kolín-atletika  17 260
3. Sokol Roztoky u Prahy 15 256
4. Atletika Líbeznice, z. s. 12 189,5
5. TJ Slavoj Český Brod, z. s. 10 105,5
6. SKP Olympia Kutná Hora z. s. 9 111,5
7. TJ Kavalier Sázava 7 118
8. Atletický oddíl – STŘELA Žebrák, 

z. s.
1 31

9. TJ Neratovice 1 28

* První tým postupuje po 4. kole soutěže do 
baráže o postup do II. národní ligy

Atletika – pořadí týmu žen v krajské soutěži

Pořadí po 
3. kolech 

Název klubu Hlavní 
body

Vedlejší 
body

1.* ASK Dipoli Černošice 
Dobřichovice z. s.

19 563,5

2. SKP Olympia Kutná Hora z. s. 14 311
3. Sokol Roztoky u Prahy 13 270
4. Atletika Líbeznice, z. s. 10 193
5. Atletický oddíl – STŘELA Žebrák, 

z. s.
8 156,5

6. TJ Slavoj Český Brod, z. s. 5 121
7. TJ Neratovice 1 4

*První tým postupuje po 4. kole soutěže do baráže 
o postup do II. národní ligy

Patnáctiletá Klára 
Zbožínková, atletka ASK 
Dipoli, na Mistrovství 
Evropy v Izraeli
I když jsme velmi mladý klub, založený v Černo-
šicích a  Dobřichovicích teprve před čtyřmi lety, 
jsme rádi, že máme možnost trénovat i  několik 
výjimečných atletických talentů. Je úžasné 
být při tom, když se z  malých atletů a  atletek 
postupně stávající zkušení sportovci, kteří obstojí 
i na mezinárodních závodech. Chce to velký kus 
nadání, vůle, motivace, ale i pokory a tvrdé dřiny.  
Svůj podíl na výkonech má především sám atlet! 
V  druhé řadě poté trenéři, rodiče, přátelé, pod-
mínky pro trénink a  další faktory, které hrají ve 
vrcholovém sportu roli.  

V  dnešní době není jednoduché prosadit se 
ve světě sportu, o atletice ani nemluvě. Jak jsme 
zmínili již výše, nadání je na prvním místě. Mezi 
členy ASK DIPOLI je mnoho dětí, kteří nadání 
mají, ale jen málokteré z nich nadání překlopí do 
talentu a využije svůj potenciál. Trenéři se v tom 
snaží pomoci, co nejlépe mohou, ale roli hraje 
mnohem více faktorů. 

Překážkářce Kláře Zbožínkové se vše daří. Se 
svým osobním rekordem 13,67s na 100 metrů 
překážek byla nominována na ME do 18 let do 
Izraele. Na začátku července proto odcestovala 
s Českým národním týmem a trenérem Tomášem 
Vodičkou do Jeruzaléma. Jako nejmladší závod-
nice zde statečně bojovala, postoupila do 
semifinále, v  němž si běžela v  silné konkurenci 
pro krásné 4. místo v  semifinálovém rozběhu 
a  celkově vybojovala 16. místo v  Evropě. Což je 
naprosto úžasné, vzhledem k  tomu, kolik Klárce 
je, a co vše ji ještě v budoucnu, v oblasti atletiky, 
čeká. Všichni jsme na ni nesmírně pyšní, zejména 
proto, že v sobě má tu vůli, chuť na sobě praco-
vat a  stále se zlepšovat. Klárka má však v  sobě 
i obrovský kus pokory, a kdo ji zná, nepochybuje 
o tom, že tato dívčina si skvělé umístění v budou-
cích závodech rozhodně zaslouží. 

Myslím, že v  první řadě si musíme jako 
trenéři uvědomit, že to není o nás, ale je to právě 
o  dětech, atletech. Té nejvyšší výkonnosti by 
atleti měli dosahovat po 22 roku. Je poměrně 
jednoduché si jako trenér říct, že stejně většina 
dětí u  sportu stejně nezůstane, tak proč je 
pořádně nevyždímat a  nepřivést k  těm nejlep-
ším výkonům už v šestnácti letech. To není úplně 
cesta, kterou chceme v klubu jít. Klárku trénuji už 
5 let a za tu dobu jsme udělali obrovský kus práce. 
V současné době se věnujeme především rozvoji 
schopností, které jsou v tomto věku nejvíce sen-
zitivní, tedy nejlépe trénovatelné a připravujeme 
se na to, že později začne trénovat vrcholově.  

Často se stává, že talenti přecházejí do 
centrálních atletických klubu v  Praze. Poslední 
dobou už se to ale neděje tak často. I  my, ač 
jsme nový klub, se snažíme o  to, aby Klárka a  jí 
podobní u  nás zůstávali trénovat, abychom jim 
jako klub měli co nabídnout. A  to platí nejen 
o kvalifikovaných trenérech, ale i o zázemí, které 
se v  Černošicích i  Dobřichovicích snažíme stále 
vylepšovat. Aby klub si mohl dovolit takovéto 
talenty udržet, potřebuje „štědré“ sponzory…a 
my jim tímto moc děkujeme!

T.

Klára Zbožínková s trenérem Tomášem Vodičkou 
na Mistrovství Evropy



9

7/2022

20 let od největší povodně 
v Dobřichovicích

20 let od největší povodně 
v Dobřichovicích
Před několika dny, konkrétně o půlnoci z 12. 
na 13. srpna 2002 kulminovala hladina Be-
rounky v Dobřichovicích při největší velké 
vodě v historii našeho města. K připomenutí 
této přírodní katastrofy připravila redakce 
Informačního listu speciální přílohu.

PROLOG
„Povodeň je přírodní jev způsobený rozlitím 
nadměrného množství vody v krajině mimo 
koryta vodních toků. Jejími následky mohou 
být různě velké škody na majetku, zdraví, 
ekologické škody či oběti na lidských životech. 
Povodně způsobují škody prakticky všem sub-
jektům (občanům, obcím, podnikatelům atd.), 
které se nacházejí v přirozených záplavových 
územích.“ Tolik obecná definice.
Podívejme se nejprve na termín „přírodní 
jev“. Z kronik a historických záznamů dobře 
víme, že povodně zde byly již v dávných 
dobách, kdy počet obyvatel naší české kotliny 
byl daleko menší než dnes, kdy neexistova-
ly žádné nepropustné plochy, jako silnice, 
parkoviště, velké střechy apod., kdy všechny 
toky byly v přírodním stavu, kdy zemědělství 
bylo přírodní, kdy se člověk nesnažil přetvá-
řet přírodu k obrazu svému, a přesto se po-
vodně vyskytovaly podobně jako dnes.
Soubornou publikaci o povodí Berounky vy-
dal v roce 1980 podnik Povodí Vltavy. V této 
publikaci jsou sebrány údaje o nejstarších za-
znamenaných povodních na Mži – Beroun-
ce. První záznam je o roku 1029, kdy velká 
voda postihla město Beroun. Roku 1118 byly 
povodně na všech českých řekách. Roku 
1272 byl stržen most přes Mži v Berouně. 
V roce 1322 řeka Mže se dvakrát rozvodnila. 
A záznamy kronik vypovídají, že povodně 
přicházely skoro „pravidelně“, např. v roce 
1629 vzala velká voda berounský most. Roku 
1675 byla opět na Berounce povodeň, která 
v Berouně pobořila 30 domů a poškodila 
i městské hradby. Další povodně dle be-
rounské kroniky přišly v letech 1737, 1752, 
1769, 1770 a 1771, dokonce ve třech letech 
po sobě. Záznamy však nejsou exaktní, jsou 
jen popisné a těžko se z nich získají nějaké 
informace o výšce hladiny či o průtoku. Je 
ale jisté, že když Berounka řádila v Berouně, 
byla povodeň i v tehdejších daleko menších 
Dobřichovicích.
Naše město nemá tak podrobně zpracované 
povodňové záznamy jako Beroun, ale měli 

jsme zde osvíceného křižovnického faráře 
otce Josefa Hradce, který ze starých farních 
kronik popsal dobřichovické povodně. 
Nechme nyní hovořit Hradcovy Dějiny 
Dobřichovic, které popisují povodně v na-
šem městě:
„Tak roku 1734 byla kromobyčejně velká voda, 
jak stojí zaznamenáno v misále v Karlíku. 
Roku 1740 po kruté zimě, kdy řeka zamrzla 
až na dno, hnul se led 15. března a nadělal 
obrovských škod v Dobřichovicích a v okolí 
Prahy za mnoho tisíc zlatých. Roku 1769 dne 
21. prosince byla neslýchaně velká voda, která 
po celý čas vánoční trvala. Rok nato 1770 na 
den sv. Josefa (19. března) napadlo mnoho 
sněhu a ten zůstal ležeti po 7 dní, z kteréhož 
sněhu byla voda velká a mnoho škody na po-
lích, lukách učinila a přes 9 dní trvala. V roce 
1775 dne 31. ledna zatarasil se led v Černoši-
cích a nastala veliká povodeň, při kteréž voda 
v naší zámecké kapli až ku tabernákuli sahala 
a velikých škod nadělala.
V roce 1784 dne 28. února odešel led a hned 
na druhý den na to taková povodeň povstala, 
kterou z živých lidí nikdo nepamatoval. Při 
zámku vystoupila voda na 7 a půl lokte. Při 
tom natropila velikých škod. Odnesla mnoho 
dříví a strhla 3 chalupy blíže vody. Vlny při-
hnaly se tak rychle, že jeden člověk zachránil 
svůj život a své manželky jedině tím, že vylezli 
na vysokou lípu vedle domku stojící, kde celý 
den a noc ve mrazu byli.

V létě roku 1812 dne 3. července okolo 2. 
hodiny odpolední přihnala se velká bouře, 
jak ve farní kronice popisuje farář Holec. 
Další den ráno o 4. hodině Karlický potok 
byl tak silný, že jsme myslili, že pole zaplaví, 
ale k polednímu tekla již voda beze všeho 
nebezpečenství.
Velmi obšírně popisuje farář Kalaš povodeň, 
nastalou na jaře roku 1845. Předcházela ji 
krutá zima, mrzlo již koncem října a led 
zůstal ležet až do velikonoc ve velkých krách. 
Když se na Hod boží velikonoční hnul, byl 
silný 2 lokte a odešel beze škody, ale voda při 
deštivém počasí rychle stoupala. V zámku 
vnikla voda do kuchyně, půl kamen stálo 
ve vodě, ve dvoře panském zatopila stodoly 
a pokazila mnoho obilí. Škody na pozem-
cích, zdech, věcech byly obrovské. Ozimy 
zničeny, pole pokryta bahnem, pískem, ka-
mením. Komise shlédla škody a odhadla je 
na 11.000 zl. Tato povodeň je považována 
za úplně největší v Čechách. V Děčíně na 
skále pod zámkem je povodeň z března 1845 
úplně nejvyšší, ta srpnová roku 2002 je až 
na druhém místě.
Obrovská povodeň na celém povodí Beroun-
ky byla v květnu roku 1872. O té jsme psali 
v minulém čísle Informačního listu.
Velká povodeň na Berounce byla i v září 
roku 1890, kdy v Praze spadla část Karlova 
mostu. Tato povodeň zaplavila i dobřicho-
vickou školu a několik týdnů se neučilo. 
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Povodeň roku 2002
V polovině srpna roku 2002 postihla Dobřicho-
vice, ale spolu s námi i celé údolí Berounky,
povodí Vltavy, Lužnice, Otavy a mnoha menších
přítoků více než 100letá voda, která přesáhla
všechny dosud dokumentované velké vody.
Soustřeďme se ale na to, co se stalo v Dobři-
chovicích a mějme to zároveň jako poučení do
budoucnosti, pro další generace, protože je
jisté, že další povodeň může opět přijít a mít
snad i horší následky. Toto svědectví o velké
vodě v Dobřichovicích v srpnu 2002 je spíše sle-
dem událostí a vyprávění o lidech a jejich vcel-
ku marném boji s živelní událostí a o násle-
dném úklidu a je tedy záznamem, či lépe
kronikou povodňových dnů.

Jako většina velkých vod přišla i tato velmi
nenápadně. Konec července a začátek srpna
2002 byl v jižních a jihozápadních Čechách
velmi deštivý s nadnormálním spadem dešťo-
vých srážek. Tak např. dne 6. a 7. srpna 2002
zasáhly jižní a západní Čechy, zejména Novoh-

radské hory, mimořádné regionální srážky
a např. Malše zatopila náměstí v Českých Budě-
jovicích. Druhá vlna srážek přišla ve dnech 11.
až 13. srpna a mimo jižních Čech zasáhla
i západní, střední a severní (nejvíce Krušné
hory) Čechy. Vzhledem k vyčerpaným reten-
čním a akumulačním možnostem krajiny z první
vlny, nastalo rychlé stoupání hladin na průtoky
50leté, 100leté, ale i vyšší, historicky nejvýše
dosažené povodně.

V Dobřichovicích nastal 1. stupeň povodňo-
vé aktivity (bdělost) již při první vlně dne 8.
srpna a téhož dne v 19 hodin byl vyhlášen 2.
stupeň (stav pohotovosti). Jako obvykle při
takovém zvýšení hladiny řeky začala pracovat
povodňová komise obce a byli varováni ti, kteří
jsou nejblíže vodě, v tomto případě pan Havlík
(malá vodní elektrárna), paní Velcová – vedou-
cí autokempu a ing. Pospíšil, jehož firma Ekis
měla na tzv. „starém hřišti“ stavební dvůr pro
stavbu plynofikace. Protože v autokempu byly

Povodeň 2002. Svatý Jan Nepomucký. Dne 14. srpna 2002 12.07 hod. Foto Roman Garba, archiv OÚ Dobřichovice. 
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Průtok v Berouně se odhaduje na 1580  
m3/sec. Po těchto dvou velkých povodních 
konce 19. století bylo i v povodí Berounky 
započato s pravidelným měřením vodních 
stavů na několika vodoměrných stanicích 
a byla tak založena pozorovací síť, která se 
stále zdokonaluje a funguje až do dnešních 
dnů. Velké povodně na Berounce byly i před 
Vánoci 1903 a v únoru 1909. Dne 16. května 
1911 při velké vodě vnikla voda do nádvoří 
dobřichovického zámku a kaple stála ve 
vodě. Dne 26. února 1922 dosáhla výše vody 
2 m a 30 cm nad normálem. Led od Křivo-
klátu hnal se v obrovských kusech, kry půl 
metru silné zůstaly na břehu ležeti.“
Tolik kronika pátera Josefa Hradce, která končí 
kolem roku 1933, kdy Hradec z Dobřichovic 
odchází a o několik málo let později umírá. 

Povodně však přicházely dále. Byly to zejmé-
na povodně v letech 1940 (menší povodeň), 
ale zejména v letech 1941 a 1947, což si 
nejstarší občané ještě pamatují. Obě povod-
ně byly v únoru resp. v březnu, kdy voda je 
ledová a mimo vysoké hladiny vody přišly 
ještě silné ledové kry, které bouraly ploty, ni-
čily stromy a často na stinných místech ležely 
i několik měsíců. Byla to tehdy kombinace 
vysokých průtoků Berounky spojené se za-
mrzající a rozmrzající řekou a s tím spojený 
pohyb ledových ker. Jedna ledová zácpa byla 
v centru obce před původním dobřichovic-
kým železným mostem, kde se kry nakupily 
do takové výšky, že přesahovaly konstrukci 
mostu. Další velká zácpa byla u Mokropes 
a to vše zapříčinilo, že řeka místo korytem 
tekla dnešní ulicí 5. května od statku, kolem 

školy směrem k starému hřišti, nesla sebou 
velké kry, které drtily vše, co jim stálo v cestě. 
Centrum obce se tak stalo prudce proudící 
řekou, v místech přes 1 metr hlubokou. Ledy 
tehdy zničily nebo vážně poškodily v naší 
obci celkem 28 domů a mnoho chat na obou 
březích Berounky. Také velká povodeň, která 
přišla v roce 1947, tedy jen o šest let později, 
začala velkými mrazy, které trvaly až do 
března a při kterých Berounka promrzla té-
měř až na dno. Začátkem března přišla oble-
va s velkými dešti a ledy se hnuly. V Mokrop-
sech se zastavily, vznikla zde přehrada, která 
vytvořila jezero až k Třebani. Průtok vody 
nebyl v tomto roce nijak velký, ale vzdutá 
voda zaplavila opět velkou část naší obce.
Po těchto dvou ničivých povodních, které 
přišly v krátkém, jen šestiletém období po 
sobě, bylo státními orgány rozhodnuto 
o výstavbě ochranných hrází. Hráz, která 
chrání levý břeh naší obce, začíná těsně pod 
Letovským mostem a probíhá podél řeky až 
ke Karlickému potoku. Po hrázi vede místní 
komunikace ulice Na Víru. Také Karlický po-
tok byl tehdy zregulován a opatřen ochran-
nými hrázemi. Problematická byla stavba 
hráze kolem zámku, kde byl pouze na dneš-
ním Křižovnickém náměstí a před kostelem 
zvýšen terén o 60 – 100 cm. Hráze pokračují 
opět za mostem, nejprve jako kamenná zeď 
a dále jako hráz chránící domy v celé obci, 
zejména v ul. 5. května. Ta částečně probí-
há po této hrázi. Hráze pokračují až pod 
obec, až za bývalou skládku a i cesta (dnes 
Randova ulice) zpět k Pražské silnici kolem 
ÚKZÚZ je vlastně také hrází. Na pravém 
břehu tvoří ochranu před proudící vodou 
částečně násep dráhy, vlastní hráz byla vybu-
dována od tzv. Landovy louky, kolem lávky 
a dále po proudu až na konec výstavby domů 
a chat v Luhu. Zde se hráz vrací zpět směrem 
k trati a staré Všenorské silnici.
Hráze byly vyprojektovány na tzv. padesáti-
letou vodu. Při tehdejší nedostatečné mecha-
nizaci zemních prací byly hráze provedeny 
poměrně subtilně, nejsou vodotěsné, protože 
se na jejich stavbu používal převážně materi-
ál z řeky. Většina hrází je odlážděna na sucho 
lomovým kamenem, takže vydržely a zadr-
žely všechny (byť menší) povodně v letech 
1954, 1978, 1980, 1981, 1986 a vydržely i po-
vodeň v roce 2002, kdy byly přetékány téměř 
o 1,5 m. Hráze mohou chránit před proudící 
vodou, ale pokud je voda v korytě výše než 
je terén za hrází, po krátkém čase se hladiny 
vyrovnají, také proto, že se voda protlačí 
pískovým podložím.
Pak následovalo 31 let klidu bez povodní. 
Berounka zahrozila v květnu 1978 a zejména 
v červenci 1980, kdy hráze udržely řeku ve 
svém korytě. Po menší povodni v roce 1986 
následovalo opět 16 let klidu, povodně na 
Moravě v roce 1997 se nám vyhnuly, příroda 
se šetřila na rok 2002. 

Další komplikací bylo, že obec byla prakticky
odříznuta od světa. Silnice na Černošice byla
zaplavena v prostoru zkušební stanice ÚKZUZ
asi 400 m za areálem bývalého zemědělského
družstva, silnice na Řevnice byla rovněž zapla-
vena (jen asi 10cm vody), ale zcela neprůjezdný
úsek byl za letovským mostem, kde mezi mos-
tem a železničním přejezdem bylo až 2 m vody.
Křižovatka Palackého / ul. 5. května u školy
byla zaplavena a neprůjezdná a tak se nikdo
nemohl dostat ani na druhý břeh. Jediné spoje-
ní bylo přes Karlík nebo přes Lety nahoru na
Mořinu a odtud dále. Trať Českých drah nebyla
nikde řekou zaplavena (obdivujeme předvída-
vost našich předků, kteří projektovali trasu
vlaku kolem roku 1860), ale 13. srpna odpoled-
ne přestávají vlaky jezdit. Ale již následující
den dopoledne dojíždí do Dobřichovic z Prahy
první vlak. Dráha tedy bylo důležité spojení.

Ještě v noci kolem doby kulminace se v obci
objevilo několik vojáků z jednotky Civilní obra-
ny, kteří přivezli obojživelné vozidlo připomí-

nající obrněný transportér na pásech. S tímto
vozidlem jsme mohli během noci zkontrolovat
občany Za Mlýnem nebo v ul. 5. května. Kolem
4 hodiny ranní oznámili Halenkovi, že pod mos-
tem se zaklesl velký strom a hrozí poškození
mostu. Když jsme dojeli s obojživelným vozid-
lem na místo, zjistili jsme, že strom mezitím
odplaval, ale jedna silná větev poškodila
zábradlí na protivodní straně mostu. Pod mos-
tem zbývalo asi 40 cm, voda již naštěstí začala
klesat. Most s tímto malým poškozením přestál
povodeň bez problémů a následná technická
prohlídka potvrdila, že i bez následků.

Než se voda přelila přes hráze prošli hasiči
a obecní strážníci všechny ohrožené objekty,
domy i chaty a zkontrolovali, zda lidé o blížící
se pohromě vědí. Několik lidí se odmítlo
evakuovat a přečkalo nejhorší hodiny v patrech
svých domů. Musím již na tomto místě říci, že
během vlastní povodně, ani během následných
likvidačních a úklidových prací nebyl nikdo zra-
něn, nikdo nepřišel o život ani nikdo vážněji
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Povodeň 2002. Pohled od školy na domy Dobinvestu čp. 951 a 541 a neobvyklý dopravní prostředek. Dne 14. srpna 2002
9.09 hod. Foto Roman Garba, archiv OÚ Dobřichovice. 
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povodeň. Žádný výhled jak řeka ještě stoupne
nebo kdy se vzestup hladiny zastaví, jsme ale
z Povodí nedostali. Po několika měsících když
o tom uvažuji, tak tomu nerozumím. Pokud
Povodí vědělo, jaká je situace v Plzni, tak muse-
lo vědět, že tato vlna dojde cca po 12 hodinách
na dolní tok Berounky. A Plzní procházela
kolem poledne 13. srpna stoletá voda, to
museli vědět, takže nutně tato stoletá nebo
větší měla být avizovaná na dolním toku. Pokud
bychom tuto informaci měli, mohli jsme 13.
srpna odpoledne varovat občany bydlící dále
od řeky, že i jejich domy budou zaplaveny,
místo toho abychom organizovali hráze z pytlů
s pískem v místech, kde za několik hodin bylo
přes metr vody a prudký proud (např. Všenor-
ská nebo ul. 5. května).

Ve večerních hodinách byl ve všech postiže-
ných obcích a městech vyhlášen stav nouze,
který dává starostům, hasičům, policii a dalším
orgánům některé mimořádné pravomoci. 

Důležitá informace přišla večer od společ-
nosti Group4 Securitas, od generálního ředi-

tele pana Fábery. Otevřeli své výcvikové stře-
disko v Karlíku pro ty naše občany, kteří
museli opustit své domy a neměli kam jít
a nakonec tam ve velmi dobrých podmínkách
zdarma ubytovali asi 50 nejvíce vyplavených
obyvatel. Ostatní se buď uchýlili ke svým pří-
buzným nebo přátelům, mnoho bylo tako-
vých, kteří celou povodeň přestáli v patře
svého domu.

Jak voda stoupala, zaplavovala nejen domy,
ale i trafo stanice v centru obce, které buď
vypadly, nebo byly vypnuty. Byly to zejména
trafostanice v centru v Palackého ulici za
obchodním domem, trafostanice na rohu Bře-
zové a Francouzské, trafostanice na konci Krát-
ké ulice a trafostanice ve východní zóně. Ve
většině obce přestal jít elektrický proud, přes-
taly fungovat i pevné telefonní linky. Protože
byl zároveň zaplaven zdroj pitné vody v Řevni-
cích a částečně i studna v parku, přestala téci
pitná voda. V celé zaplavené části obce byly
zaplaveny i studny, takže v celé obci nebyla
pitná voda.

Povodeň 2002. Pohled z mostu na křižovnický zámek. Dne 14. srpna 2002 8,17 hod. Foto Roman Garba, archiv OÚ
Dobřichovice. 

Potopy_12-8.qxd  13.8.2003  9:53  StrÆnka 30



11

7/2022

POVODEŇ PŘICHÁZÍ
Léto roku 2002 bylo klidné, lidé trávili volné 
chvíle na dovolených, na chatách i u moře. 
Nikdo netušil, že se blíží něco, na co jsme 
již skoro zapomněli – velká povodeň. Jako 
všechny povodně předtím přišla i tato ne-
nápadně. Konec července a začátek srpna 
byl v jižních a jihozápadních Čechách velmi 
deštivý. Druhá vlna srážek přišla ve dnech 
11. – 13. srpna a vzhledem k vyčerpaným 
retenčním a kumulačním možnostem krajiny 
nastalo rychlé stoupání hladiny Berounky, 
ale i Otavy a Vltavy.
V pondělí, 12. srpna v poledne byl vyhlášen 
3. stupeň povodňové aktivity – stav ohro-
žení. Odpoledne došlo k vylití Karlického 
potoka z koryta nad továrnou a k zaplavení 
asi 15 domů v Bezručově a Hálkově ulici. 
Voda v řece stále stoupala, občané bydlící 
u řeky byli varováni, že hrozí zátopa jejich 
domů a event. evakuace. Celou noc zasedal 
povodňový štáb obce a sledoval, jak hladina 
stoupá a připravoval se na hrozící katastrofu. 
Informace z dispečinku Povodí Vltavy, závod 
Berounka byly ale nejasné, bez jakékoliv 
prognózy.
Ve středu 13. srpna po obědě již reálně hro-
zilo přelití vody přes hráze. K tomu došlo 
nejprve v Luhu, kde jsou hráze nižší, kolem 
15 hodiny i v ul. 5. května. Voda nadále 
stoupala a kolem 18 hodiny bylo jasné, že se 
jedná o velkou přírodní katastrofu, o 100le-
tou nebo ještě větší vodu, a že bude zaplave-
na velká část obce. Ve večerních hodinách 
byl ve všech postižených obcích vyhlášen 
stav nouze.
Lidé začali opouštět své zaplavené domy 
a byli evakuováni zejména do výcvikového 
střediska společnosti GROUP4 Securitas do 
Karlíka, ale mnoho postižených se uchýlilo 
ke svým příbuzným nebo přátelům. Voda 
zaplavila i trafostanice, takže v obci vypadl 
elektrický proud, nešel pevný telefon a ne-
tekla pitná voda. Krátce po 20 hodině se 
zřítila lávka pro pěší, která byla již uzavřena. 
Obec byla prakticky odříznuta od světa, 
jediné spojení po silnici bylo přes Karlík 
nebo z Brunšova nahoru na Řitku a Dobříš. 
Rovněž vlaky přestaly jezdit, ale protože trať 
nebyla nikde zaplavena (chybělo snad 30 
cm), byl již následující den obnoven na trati 
alespoň částečný provoz.

ROZSAH ZÁTOPY
Voda kulminovala mezi půlnocí a 1 hod. 
ráno dne 14. srpna při průtoku 2.170 m3/sec, 
zatímco průměrný celoroční průtok je 37 m3/
sec a obvyklý srpnový průtok je kolem 10 m3/
sec. Již během noci přijížděla první pomoc 
– jednotka Civilní obrany s obojživelným 
vozidlem, jednotka profesionálních hasičů 
ze Zlínského kraje, později přijely ještě sbory 
dobrovolných hasičů z mnoha obcí Moravy 
i Čech. Později se dostavila i jednotka vojáků 

z vojenské akademie z Brna a denně při-
jíždělo asi 30 vojáků z pražské posádky. Po 
rozednění dne 14. srpna byl rozsah zátopy 
jasný. Na pravém břehu byla zaplavena celá 
oblast mezi řekou a náspem dráhy, nehorší 
situace byla v autokempu a v Luhu, kde bylo 
zaplaveno všech 50 rodinných domů a asi 70 
chat. Za trať se voda dostala v oblasti Plzeň-
ky a do Tyršovy ulice u autokempu, ale zde 
situace nebyla nijak vážná. Na levém břehu 
byl rozsah záplavy ohromný. Voda sahala až 
k Pražské ulici, voda byla i na křižovatce u so-
kolovny, která byla velmi obtížně průjezdná. 
Přes Pražskou ulici se voda přelila u Dětského 
diagnostického ústavu a potom ještě v areálu 
ÚKZÚZ přes silnici do Černošic.
Z přibližně 800 dobřichovických domů byla 
postižena polovina, tedy 400 domů, z nichž 

většina měla kromě sklepů zaplaveny i obyt-
né prostory. Zda se tak stalo, záviselo jednak 
na výšce vody v tom kterém místě, ale i na 
výšce podezdívky domu. Bylo zaplaveno celé 
centrum obce včetně pošty, prodejny Jed-
noty, lékárny, spořitelny a dalších prodejen 
a služeb.
Z obecních budov byla zaplavena základní 
škola u mostu, celá mateřská škola, zdravotní 
středisko, knihovna v Palackého ulici, hasi-
čárna, vodní zdroj v parku, všechny čerpací 
stanice kanalizace.

UKLID OBCE A ZAPLAVENÝCH 
DOMŮ
Po kulminaci vody začal její pokles a během 
tří dnů byla voda zpět v korytě a začala 
druhá a náročnější fáze – úklid obce i zapla-

Povodňový štáb začal hned 14. srpna v noci
vydávat mimořádná vydání Informačního listu.
V něm občany informoval o průběhu povodně,
o pomoci, kterou obec organizuje, o opatře-
ních, která jsou nutná, o humanitární pomoci,
o zásobování vodou, potravinami, telefonním
spojení atd. Celkem bylo vydáno deset mimo-
řádných vydání, která roznášely školní děti
nebo byly vyvěšovány na sloupy.

Přibližně od 1 hodiny ranní středy, dne 14.
srpna začala voda klesat a během tří dnů byla
zpět v korytě. Začala další a velmi obtížná fáze
povodně – úklid obce, zejména zaplavených
domů. Obecní úřad organizoval odvoz odpadu,
který lidé uklízející zatopené domy vyváželi
před své domy na ulice. Všichni, kteří měli
nákladní auta, nakladače, kontejnery byli akti-
vováni a jezdili celé dny a často i dlouho do
noci. Odpad se nejprve vozil na plochu proti
čistírně odpadních vod, kde bývala před lety
skládka. Za dva dny byla ale volná plocha plná
a nyní nerudovská otázka – kam s ním? V Letech

vozili odpad na pole a pak se souhlasem hasičů
i okresního úřadu haldu zapálili. Další den jsme
haldu odpadu v Dobřichovicích zapálili také.
Zápach linoucí se údolím nebyl jistě ani příjem-
ný, ani zdravý, ale co jiného jsme mohli dělat.
Auta nemohla jezdit někam dále, protože by
nestačila odvážet a tak jsme to ty dva dny vyd-
rželi. Většina odpadu byl nábytek, textil, ale
bylo tam i mnoho plastů. Na nakládání a odvo-
zu odpadu se hlavně podíleli: Zdeněk Plazzer,
Michal Velebil z Karlíka, pánové Bandri a Krato-
chvíl ze Všenor, pan Švasta, firma Ekis, Václav
Chadima se synem a zetěm, Milan Bílek a firma
Redom, firma Mramor – pan Karel Král, pan
Pytlíček se synem, Mirek Kovář a další.

Ze dvou oblastí nechtěla voda odtékat,
vznikly zde laguny. Bylo to jednak za hrází v ul.
5. května od prvních bytovek, až k chatě na
konci ul. 5. května, kde se spojuje s ul. Ke Kříž-
ku. Další bezodtoková oblast byla kolem Krátké
ulice a podobná situace byla také v Luhu.
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Povodeň 2002. Základní škola, vlevo domek školníka čp. 560 a vzadu dům čp. 442. Dne 14. srpna 2002 9.19 hod. Foto
Roman Garba, archiv OÚ Dobřichovice. 
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Další stravovací středisko bylo na obecním
úřadě. Paní Juříková, Němcová, Brunclíková,
Čermáková, Solničková, Matějčková, Svobodo-
vá nejen plnily všechny úřednické povinnosti,
ale připravovaly občerstvení, vařily, myly
nádobí, nakupovaly a často až do půlnoci krmi-
ly a napájely především hasiče, ale i další dob-
rovolníky. Mnoho práce vykonali i pracovníci
technických služeb, pan Chmelař, Matějček,
Pavel Novák, dva kluci na civilní službě, Siten-
ko z Letů a Větrovec a již zmínění obecní stráž-
níci Pavel Šarka a Petr Möse. 

Třetí den po opadnutí vody přiletěl do Dobři-
chovic vrtulníkem náčelník generálního štábu
Armády ČR generál Jiří Šedivý. Přistál na poli
vedle nové školy, přivítal ho starosta, členové
krizového štábu i jeho přítel a náš občan ing.
Jícha. Gen. Šedivý si prohlédl škody, navštívil
několik zaplavených domů, setkal se s uklízejí-
cími vojáky a navštívil vojáky z vojenské akade-
mie ubytované ve školní budově v Lomené ulici. 

Týden po povodni přijeli do Dobřichovic dva
dánští hasiči, pánové Torben Jorgensen

a Henrik Pedersen z firmy Falck. Jejich pomoc
byla zorganizována a hrazena opět společností
Group4 Securitas, jmenovitě ředitelem panem
Fáberou. Oba Dány doprovázel překladatel
a organizátor jejich činnosti gen. v záloze Josef
Pavlas. Dánové byli specialisté na vysoušení
budov, přijeli s velkým kamionem, plným suši-
ček a čerpadel a zdrželi se u nás dva týdny. Pra-
covali zejména v mateřské a základní škole, ale
i v mnoha soukromých domech, kde pomáhali
s vysoušením. Byla to velká pomoc.

Hned po opadnutí vody začala do obce prou-
dit humanitární pomoc. Přijížděly nákladní
automobily s balenou vodou, hygienickými
potřebami, desinfekčními prostředky, ošace-
ním, dekami a dalším materiálem. Sklad mate-
riálu byl na dvoře obecního úřadu a pracovníci
technických služeb a pak hlavně obecní strážní-
ci vydávali tento materiál těm, co jej potřebo-
vali. Nejvíce lidé potřebovali pitnou vodu
a Savo (desinfekční prostředek). Vyskytli se
ovšem i takoví, kteří si také pro něco přišli aniž
by byli zaplaveni. Tato pomoc byla vydatná a dá
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Povodeň 2002. Pohled na zatopenou mateřskou školu. Fotografováno z domu čp. na rohu Jugoslávské a Zelené ulice. V
pozadí dvojdům čp.670/671 v Březové ulici. Foto paní Geilerová dne 14. srpna 2002 dopoledne. Archiv OÚ Dobřichovice.
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Pohled na školu jak vypadala v srpnu 2002

Pohled z jihu na zaplavenou mateřskou školku
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vených domů. Obec začala vydávat každý 
den Informační list s pokyny jak postupovat 
a čeho se vyvarovat.
Lidé vyváželi odpad před své domy a obec 
organizovala odvoz. Všichni podnikatelé a fir-
my, kteří měli kontejnery, nakladače, nákladní 
auta, jezdili celé dny, často i do noci. Ze dvou 
oblastí nechtěla voda odtékat, vznikly zde 
laguny – byla to celá oblast v Luhu a kolem 
ul. 5. května od Jugoslávské až téměř k zóně 
výroby a služeb a dále oblast kolem Krátké 
ulice. Nakonec musely být na třech místech 
protrženy hráze a voda konečně odtekla.
Paradoxní situace nastala třetí den po opad-
nutí vody. Ve statku u Fürstů se zapařila 
stará sláma a začala hořet. Naštěstí zde bylo 
plno hasičů a slámu ze stodoly vyvozili 
a zlikvidovali. 

Zásobování obce bylo zajištěno jednak 
tehdejší prodejnou pana Žáčka ve Vše-
norech a jednak lidé jezdili do velkých 
nákupních center na Zličíně. Mnoho orga-
nizací začalo do obce posílat humanitární 
pomoc – balenou vodu, čistící a desinfekč-
ní prostředky, lopaty, košťata, holinky, 
rukavice. Materiál se rozděloval na dvoře 
obecního úřadu.
Mimo hasičů a vojáků přijíždělo do obce 
i mnoho dalších dobrovolníků. Pomoc orga-
nizovala např. Katolická charita, organizace 
Člověk v tísni (ti později pomohli i finanč-
ně), Český červený kříž. Ale přijíždělo 
i mnoho neznámých lidí, kteří dojeli, zapojili 
se do úklidových prací a večer zase odjeli 
domů. Při stravování vojáků, dobrovolníků 
i hasičů udělaly velký kus práce jednak 

kuchařky základní školy a jednak pracovnice 
obecního úřadu, kam lidé přicházeli na veče-
ři ještě i kolem půlnoci.
Velkou pomoc zorganizovala opět společ-
nost GROUP4 Securitas. Z Dánska přijeli 
dva profesionální hasiči s čerpadly, ale 
hlavně s vysoušeči a naučili nás, jak a kdy 
vysoušet domy. Zůstali u nás 14 dnů a byla 
to velká pomoc.
Začala přicházet i finanční pomoc. Všichni 
zaplavení dostali jednorázovou okamžitou 
státní pomoc ve výši 30.000 Kč. Obec za-
ložila povodňové konto, na které do konce 
roku došlo téměř 6 mil. Kč. Byly to částky 
od 50 Kč do 1,4 mil. Kč. Mnoho lidí přiná-
šelo dokonce peníze v hotovosti na obecní 
úřad. Byli to jednotlivci, často i dobřichovič-
tí občané, ale i města a obce (Praha 3, Dolní 
Chabry, obec Dobřichov), firmy i velké 
korporace, což zprostředkovávala organizace 
Člověk v tísni. Z této sbírky byla financová-
na pomoc těm nejpotřebnějším.
Velký problém byl s pitnou vodou. Vodovod 
nefungoval a studny byly zaplaveny povod-
ní. Několikrát denně projížděly obcí cisterny 
s vodou. Po obci byly postaveny chemické 
záchody. Postupně byly studny všech ro-
dinných domů vyčerpány, vyčištěny a byl 
v nich proveden chemický a bakteriologický 
rozbor.
Zahájení školní docházky bylo odloženo 
až na polovinu září, ale v mateřské škole se 
začalo učit až od ledna 2003. V polovině září 
byla také zahájena výuka v nové přístavbě 
základní školy v Raisově ulici.

PŘEHLED ŠKOD
  ocelová lávka pro pěší byla zcela zniče-

na. V roce 2003 byla dokončena stavba 
nové lávky s pomocí dotace z fondu 
PHARE a dotace z MMR ČR

Hladina roste a obyvatelé v Palackého ulici se snaží chránit své domy Velké hasičské auto jede Anglickou ulici

Velký strom, který se zachytil pod mostem poškodil jen zábradlí
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  jez vydržel bez poškození
  na nový most voda nedosáhla, ale plo-

voucí strom poškodil zábradlí. Voda 
protékala jen asi 60cm pod mostovkou

  zatopeno bylo asi 400 domů z toho asi 
polovina měla zatopeno i obytné podlaží, 
zbytek jen sklepy

  byly znehodnoceny studně v celé levo-
břežní části obce a v Luhu

  několik domů vykazovalo statické po-
ruchy. Nakonec byly zbourány jen dva 
domy, částečně byl ubourán jeden dům. 
Staticky narušena byla budova zdra-
votního střediska v Březové, dva domy 
proti škole (byly později zbourány), 
školnický domek (také již je zbourán) 
a jeden dům v Luhu.

  stará škola čp. 40 u mostu měla zaplave-
ný celý suterén, do tříd se voda nedosta-
la, ale v nejstarší budově byly zaplaveny 
tři třídy v přízemí.

  byla zaplavena celá mateřská škola 
v Březové, ve třídách bylo asi 40 cm 
vody

  obecní knihovna v čp. 123 v Palackého 
ulici byla zatopena asi 20 cm vody

  poškozeny byly místní komunikace, 
propadly se velké úseky v Anglické, Ke 
Křížku, ve Všenorské, v ul. 5. května, 
zničena byla promenádní cesta kolem 
řeky. Na opravy byla získána dotace 
z fondu PHARE a krajského úřadu.

  byla poškozena kanalizace, potrubí na 
lávce zcela zničeno, v čerpacích stani-
cích shořela čerpadla. Stát přispěl dotací 
8 mil. Kč.

  byla zaplaven suterén křižovnického 
zámku. Voda v kostele dosáhla asi 30 
cm, lavice plavaly.

  velmi byly poškozeny, téměř zcela 
zničeny byly suterénní byty ve čtyřech 
bytových domech v ul. 5. května

  škody se nevyhnuly ani vzácným stro-
mům. Největší z jerlínů na pravém břehu 
u lávky se vyvrátil v důsledku rozmo-
čené půdy. Byl to s obvodem 290 cm 
největší jerlín středních Čech.

Škody na majetku obce dosáhly výše 60 mil. 
Kč, škody na soukromém a firemním majet-
ku se odhadují na 200 – 300 mil. Kč.

POUČENÍ PRO BUDOUCNOST
Důležité je, že v srpnu 2002 nikdo nepřišel 
o život, nikdo nebyl ani zraněn. A tak jako 
při všech minulých povodních, lidé tuto ka-
tastrofu překonali a život se vrátil do svého 
normálního běhu. Zůstaly jen značky, kam 
voda dosáhla dne 14. srpna 2002 v 1 hodinu 
po půlnoci a doufejme i ponaučení, že ti, co 
bydlí v dosahu řeky, musí počítat s tím, že 
voda může přijít. Projdeme-li se po dvaceti 
letech po našem městečku, nikdo, kdo povo-
deň nepamatuje, by zde nenašel žádné stopy. 
Jak obec, tak i jednotliví občané a rodiny 

si svoje domy opravili, možná, někteří si 
je i vylepšili. O to, že to takhle dopadlo, se 
zasloužilo mnoho lidí jak těch, kteří nám při-
jeli pomoci, ale hlavně místní občané, kteří 
pomáhali uvést Dobřichovice do stavu před 
13. srpnem 2002. Pokud bych měl jmenovat 
alespoň pár z nich, byli by to naši dobrovolní 
hasiči, obecní strážníci, pracovníci i pracov-
nice obecního úřadu, krizového štábu, pra-
covnice školní kuchyně, prostě všichni, kteří 
se zasloužili o to, že Dobřichovice 20 let po 
této katastrofě vypadají lépe než před ní.
Při setkávání se sousedy se občas zabrousí 
na vzpomínky 20 let staré, ale hodně lidí se 
domnívá, že nic takového nemůže již přece 
přijít. Podle mne se mýlí. Další povodeň 
může přijít kdykoliv, zejména v této době, 
kdy klima na naší planetě se mění, kdy 

v naší republice řádí tornáda, období sucha 
a je jen otázka času, kdy se opět Berounka 
zvedne. Již se tak stalo v červnu 2013, tedy 
„jen“ 11 let po té velké povodni, ale byla to 
jen povodeň „mírná“, kdy hráze udržely řeku 
tam, kde má téci.
Každý obyvatel v dosahu Berounky by měl 
s povodní počítat. Své sklepy využívat jen 
jako sklad nebo garáž, ale neskladovat tam 
důležité doklady, rodinné fotografie, cenné 
věci apod. Každý by měl přemýšlet, zda 
si má svůj dům proti povodňovému riziku 
pojistit, přemýšlet co bude dělat, až povodeň 
přijde, co bude zachraňovat nejdříve apod.
Ale přeji si spolu s vámi, aby se tak ohromná 
katastrofa již nikdy neopakovala.

V. Kratochvíl

Plocha bývalé skládky opět posloužila jako dočasná deponie toho, čeho se občané zbavovali

Původní lávka pro pěší nápor vody nevydržela
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Kultura u nás i v okolí

Dobřichovické kulturní léto

Někdejší Dobřichovické divadelní slavnosti se 
letos představily v  trochu pozměněné podobě 
a  také s  více odpovídajícím názvem. V  rámci 
Dobřichovického kulturního léta sice divadelní 
představení stále hrají prim, nicméně jsou letos 
bohatě rozšířena o  několik koncertů různých 
žánrů a také o pravidelná páteční filmová předsta-
vení Zámeckého letního kina. Oba organizátoři, 
Dobřichovická divadelní společnost a  Agentura 
GEI-ŠA se ale musejí potýkat s několika démony.

Předně je to nepřízeň počasí, která je v tomto 
roce zcela výjimečná. Spíše jsme si zvykli koncem 
července jásat nad tím, že ani jeden programový 
bod nebýval deštěm, nebo jinou činou narušen, 
ale letos … Přímo zakletým se stalo představení 
Divadla Na Jezerce Práskni do bot. Inscenace 
musela být v  původním termínu zcela zrušena, 
protože od podvečera bušil do střech prudký déšť, 
který pokračoval až hluboko do noci. V minulém 
týdnu přijeli herci k  náhradnímu termínu, aby 
ještě ve ¾ na 8 zase padala na nádvoří voda 
v  hustých proudech. Pak se zhruba na hodinu 
rozjasnilo, aby se vše dohrávalo opět za silného 
deště. Všechna čest divákům, kteří vydrželi až 
do konce. Bohužel, ale i řada dalších představení 
byla takovými rozmary poznamenána. První film 
Kdyby raději hořelo jsme nakonec kvůli dešti pro-
mítali jenom pro 12 diváků.

Druhým démonem, který trochu souvisí 
s počasím, ale nejenom, je nepřízeň diváků. Kapa-
cita hlediště necelých 250 míst letos zatím nebyla 
ani jednou zcela vyprodána. Spíše naopak, slabé 
návštěvy jsou pro letošek již skoro typické. 
A  nezměnila to ani inscenace TIK TIK v  podání 
dobřichovických herců pod praporem Všenorské 
divadelní společnosti. Když nic, tak tato před-
stavení, zejména když byla na nádvoří uváděna 
premiérově, bývala vyprodána, na přístavky se 
snášely židle z  celého zámku. A  letos? Ze čtyř 
večerů bylo nejvíce diváků až ten poslední a  to 
jen tak tak stovka příchozích.

Třetím démonem jsou prapodivné vztahy. Již 
předcházející odstavec cosi naznačil. Bývalý prin-
cipál Dobřichovické divadelní společnosti Petr 
Říha se po více jak deseti letech plodné práce 
rozhodl změnit lokál a tak jako před mnoha léty 
odešel ze Řevnic, aby se připojil k  zakladatelům 
spolku tady u  nás, rozhodl se nyní přesunout 
své aktivity ještě více ku Praze a  dal vzniknout 
Všenorské divadelní společnosti. Že je to škoda, 
netřeba zdůrazňovat. Bohužel to vše provází řada 
zmatků, dohadů, diskuzí a různých svárů, vedou-
cích v několika konkrétních případech až absurdi-
tám typu, že se lidé přestali zdravit. U spolku, kam 
jsme si zvykli se chodit bavit a  trávit pohodový 
volný čas, skoro neuvěřitelné. Bohužel ale velmi 
skutečné a reálné.

Vzhledem ke všem uvedeným skutečnostem 
asi nemůžeme počítat, že by letošní ročník patřil 
k těm nejúspěšnějším. Ale doposud probíhá a nic 
nenasvědčuje, že by ještě do konce měsíce mělo 
něco zhavarovat. A  protože našich diváků se 
z toho všeho týká nejvíce to počasí, popřejme si 

vzájemně, aby se už konečně umoudřilo. Zámecké 
nádvoří, za vlahého letního večera, při sledování 
zajímavého divadla, filmu nebo poslechu oblí-
bené hudby – to jsou zážitky, které v dnešní velmi 
rozjitřené době musejí hladit na duši a  přinášet 
klid a pohodu každému návštěvníkovi.

Jiří Geissler

Hostina pro Jestřába

Divadlo Orfeus, zámek Dobřichovice, neděle 21. 
8. ve 20 hodin. Představení se uskuteční v rámci 
festivalu Musica Viva

Žerete skauty, anebo se vám zajídají? Zveme 
Vás na hostinu. Menu bude pestré: pomalu 
pečený jestřáb ve vlastní šťávě, pikantní dlouho 
tažený vývar ze skautských ideálů, v  ohni 
a  popelu ohřívané časové konzervy nebo lehce 
přidušené ideály věčného mládí. Na první pohled 
se mnohovrstevnatá hra od autora S.d.Ch.  může 
zdát jako drzý políček do ušlechtilé tváře českého 
skautingu a jeho ikoně Jaroslavu Foglarovi.

Autor strhává příznivou masku skautingu jako 
ušlechtilého hnutí a rozbíjí ikonický kult jeho přední 
osobnosti. Činí tak způsobem drsným, možná vůči 
hledačům Stínadel krutým, někdy ostře satirickým, 
ale rozhodně nebulvárním, hlubokým, jdoucím 
pod povrch až k samotným základům.

O autorovi:
S.d.Ch. (Sigismund de Chals), vlastním 

jménem Miloslav Vojtíšek (nar. 1970) je český spi-
sovatel, hrobník, dramatik a loutkoherec, výtvar-
ník a hudebník, dvojnásobný držitel ceny Alfréda 
Radoka za původní hry Zátiší ve Slovanu (2012) 
a Duchovní smrt v Benátkách (2013). Je také lau-
reátem ceny Ferdinanda Vaňka za hru o politice 
s  názvem Strážce památníku aneb Zapomenutý 
jednorožec (2019), za komiks Varlén obdržel 
v  roce 2013 komiksovou cenu Muriel. S.d.Ch. je 
též frontmanem hudební skupiny Ruce naší Dory. 
V minulosti spolupracoval s periodikem A2.

JV

Kulturní přehled 
na srpen 2022
Výstavy
Křižovnický zámek 
otevřeno denně 9-21 h

Naše Dobřichovice včera, dnes a zítra 
– 20 let od povodní 2002
Pátek 26. srpna – neděle 18. září.
Výstavu připravuje Radka Alexy 
a Společně pro Dobřichovice

Úterý 20. září – pátek 30. září 
Prodejní výstava tvorby klientů 
Náruče. Pořádá Náruč z. s. ve spolupráci 
s KC Dobřichovice 

Další kulturní akce
Sobota 3. září, 8 – 12 h  
pod lípou u zámku
Farmářský trh

Pořádá Město Dobřichovice

Čtvrtek 15. září od 19:30 na 
zámku ve velkém sále 
Koncert Luboše Pospíšila

Matadorem české hudební scény.
Doprovod Ondřej Fencl (kytara, klávesy) 
a Ondřej Hnátek (perkuse) z 5P.
Předprodej v Infocentru 250,-/200,- Kč.  

Z koncertu Ensemble PAX - barokní hudba a zpěv v podání tří
studentů Královské konzervatoře v Den Haagu. Zpěv (první zleva) - Kristina Archer
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ŘEVNICE

Program Bio Řevnice – srpen 2022
Více na www.kinorevnice.cz
vstupné 140 Kč, není-li uvedeno jinak
Středa 3. srpna 
20:00 Prezidentka
Pátek 5. srpna 
20:00 Střídavka
Sobota 6. srpna 
16:00 DC Liga supermazlíčků
20:00 Bullet train
Středa 10. srpna 
20:00 Film roku
Pátek 12. srpna 
20:00 Planeta Praha
Sobota 13. srpna 
16:00 Cesta do Tvojzemí
20:00 Střídavka
Středa 17. srpna 
20:00 Bullet Train
Pátek 19. srpna 
20:00 Top Gun: Maverick
Sobota 20. srpna 
16:00 Princezna rebelka
20:00 Co jsme komu všichni udělali?
Středa 24. srpna 
20:00 Planeta Praha
Pátek 26. srpna 
20:00 Letní kino v Řevnicích: Beatles: Perná léta
Sobota 27. srpna
16:00 DC Liga supermazlíčků
20:00 Arvéd
Středa 31. srpna
20:00 Řekni to psem

Sobota 17. září, 8 h – 12 h  
pod lípou u zámku
Farmářský trh

Pořádá Město Dobřichovice

Neděle 18. září od 17h  
na zámku ve velkém sále 
Slavnostní derniéra výstavy 
Naše Dobřichovice včera, 
dnes a zítra – odpolední čaj 
o páté

Pořádají Radka Alexy a Společně pro 
Dobřichovice

Úterý 20. září od 19 h na 
nádvoří zámku (v 18h zahájení 
výstavy ve velkém sále)
Koncert Bachtale Apsy 
s Máriem Bihárim a vernisáž 
výstavy rehabilitačního 
centra Náruč

Benefiční akce pořádaná Náručí z. s. 
Vstupenky zakoupíte na místě vstupné
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ČERNOŠICE

Výstava Jak nás Berounka zatopila
kdy: 12. – 16. 8. 2022, vždy 10 – 18 hod.
kde: Komunitní centrum MaNa Černošice 
(Komenského ulice, naproti kostelu Nanebevzetí 
Panny Marie).

Tematická výstava (nejen) k  20. výročí velké 
povodně v  Černošicích (2002) na fotografiích 
místních fotografů a  z archivu Sboru dobrovol-
ných hasičů Mokropsy.

Letos si obrazem i  slovem připome-
neme výročí ničivých povodní na zdejší řece 
Berounce. Během Mariánské pouti bude 
k  vidění mimo jiné i  velkoformátový snímek 
Petra Kubína, který vznikl pravděpodobně 
v  úterý 13. nebo ve středu 14. srpna 2002. 
Na 20. výročí povodní by měly upozornit i  vel-
koformátové snímky, které v  rámci projektu Po 
stopách povodně chce ve spolupráci s fotografy 
představit úsek kultury. Rozmístěny by měly být 
během srpna přímo na místech, kde běsnící živel 
nejvíce řádil.

Na vernisáž 11. 8. od 18 hodin srdečně zve Čer-
nošická společnost letopisecká a Hasiči Mokropsy. 
Vstupné dobrovolné.

Mariánská pouť v Černošicích: 
Voxel, The Beatles revival a další
V polovině srpna na černošické Mariánské pouti 
budou  pouťové atrakce, divadlo, tvořivé dílny, 
jarmark a  hudební vystoupení mnoha žánrů. 
Od lidovky přes folk, vážnou hudbu až po řízný 
bigbít. Chybět samozřejmě nebude ani tradiční 
mše svatá a koncerty v kostele. To vše znovu plno-
hodnotně po oba víkendové dny – 13. a 14. srpna! 
Program u  kostela v  sobotu v  10:30 zahájíme 
ve společnosti Divadlo Studna, které mimo jiné 
uvede i  první lahvové divadlo v  Čechách!  Pro 
děti má po celý den připraveny nejen pohádky, 
ale i  zábavný a  poučný program, hry, hlavo-
lamy, akrobacii na chůdách, loutkový ateliér. 
Po letech se na pouť vrátí oblíbený domácí 
folklorní soubor Pramínek, barvy domácích 
bude hájit i  hudebník Pavel Hokr. Na podiu se 
dále představí Vláďa Dvořák, Justin Lavasch, 
Jiří Maršíček Trio. Podvečerním vyvrcholením 
hudební části bude vystoupení folk-popo-
vého zpěváka a  písničkáře Voxela, který k  nám 
zamíří z  turné s  Čechomorem. Zahraje se svou 
kapelou od 19:15. „Můžete se těšit na partu tří 
moravských kluků, co do každého koncertu dají 
maximum, co hrozně rádi zapojují lidi a  třeba 
i  hrají mezi nimi pod podiem. Toho se nemůžu 
dočkat!,“ vzkazuje rodák z  podhůří Beskyd. 
Večerní zábavu můžete prožít ve společnosti 
osvědčeného bigbítového týmu doplněného 
nově o  dvě zpěvačky – Harry band. Zahrají hity 
od autorů jako je Eric Clapton, Rolling Stones, 
Bob Dylan, Elvis Presley, ale i  Vladimír Mišík 
či  Ivan Hlas. Tradičně nebude chybět oblí-
bená ohňová show v  podání skupiny Pa-li-Tchi. 
Letos je celodenní program připraven znovu 
i  na neděli. Zahájí ho mše svatá, po které bude 
následovat program pro děti s výtvarnou dílnou. 
Nedělní hudební pohodu naladí kytarista Petr 
Váňa a  lidové a  staropražské písně v  podání 
Třehusku. World music převážně romské, špa-
nělské písně a  spirituály nabídne hudební 
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trio Jamair:  JAkub Racek,  MArio Biháry,  IRena 
Budweiserová. Ještě před klasickým koncer-
tem v  kostele v  podání Pražských pěvců a  Čer-
nošické komorní filharmonie zazní na podiu 
hity legendárních Beatles a  Petra Nováka. 
Zahrají je The Beatles revival a  Karel Kahovec. 
Stejně jako v předchozích letech i  letos se bude 
v  nedaleké MaNě konat fotografická výstava. 
Tentokrát ji Černošická Společnost Letopisecká 
ve spolupráci s SDH Mokropsy připravila na téma 
20. výročí od ničivých povodní. Výstava Jak nás 
Berounka zatopila, bude k vidění od 12. do 14. 8. 
vždy od 10 do 18 hodin.

Pavla Nováčková

Samson a jeho parta vystoupí v amfiteátru
Jaroslav Samson Lenk je osobitý přední český 
folkový a  trampský zpěvák, kytarista, textař, 
písničkář. Když se po vojně na nábor dostal 
na Kladno, založil tam folkovou skupinu Máci 
(1976 – 1993). Do trampské skupiny Hop Trop 
(od roku 1980) se dostal po seznámení s  jiným 
jejím členem Ladislavem Huberťákem Kučerou 
(údajně díky rozbité kytaře, kterou si u Huberťáka 
nechával opravit). Od roku 1993 vystupuje 
se svou skupinou Samson a  jeho parta. V  triu 
s Vlastou Redlem a Slávkem Janouškem nahráli tři 
dlouhohrající desky. Společně se skupinou Hop 
Trop a  Máci šestkrát vyhrál interpretační Portu, 

dvakrát autorskou a dvakrát cenu diváků. S Hop 
Tropem je i  sám držitelem Zlaté Porty. Za svoji 
kariéru na pódiu má za sebou přes 8.000 před-
stavení. Do jeho tvorby patří mimo jiné i  písně 
k  večerníčkům (Madla a  Ťap, Vydrýsek, Méďové, 
Ježek Aladin atd.). V roce 2008 s ním spříznění lidé 

založili malou soukromou rozhlasovou stanici 
Rádio Samson. 

Srdečně Vás zveme v  neděli 24. července od 
19.00 do Amfiteátru u  Základní školy Černošice. 
Vstupné v předprodeji za 300 Kč na https://www.

Za Babiše nebylo líp
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K cestám do států EU můžete jako cestovní doklad použít občanský průkaz. 
Nejenom do tradičně nejoblíbenější destinace českých turistů Chorvatska, 
ale například i  do Řecka, Bulharska, Itálie, Španělska a  dalších zemí 
Evropské Unie tak cestovní pas vůbec nepotřebujete. Občanský průkaz 
vám navíc stačí i k cestám do dalších států mimo Evropskou unii jako je 
Island, Norsko, Lichtenštejnsko, Švýcarsko, Albánská republika, Bosna 
a  Hercegovina, Černá Hora, Gruzie, Makedonská republika, Moldavská 
republika, Srbská republika a Kosovská republika (pouze občanský průkaz 
s biometrickými údaji).

Standardní lhůta pro vydání občanského průkazu je 30 dní. Vyhotovit 
občanský průkaz je možné i ve zkrácené lhůtě do 24 hodin pracovního dne 
nebo do 5 pracovních dnů. Je však nutné počítat se zvýšeným správním 
poplatkem, a to 1 000 Kč za občanský průkaz vydaný do 24 hodin (u občanů 
mladších 15 let 500 Kč) a  500 Kč u  občanského průkazu vyhotoveného 
do 5 pracovních dnů (u občanů mladších 15 let 300 Kč). Výše správních 
poplatků za expresní vydání občanských průkazů je nicméně výrazně 
nižší než je tomu u cestovních pasů.

Má vaše dítě občanský průkaz?

Pamatujte na to, že všechny děti musí mít pro cesty do zahraničí cestovní 
doklad (občanský průkaz nebo cestovní pas). Rodný list dítěte cestovní 
doklad nenahrazuje.

Občanský průkaz mohou mít i děti 
mladší 15 let. Správní poplatek za 
jeho vydání je pouze 100 Kč a  jeho 
platnost je 5 let. Dětem do 15 let vyřizuje osobní doklad zákonný zástupce, 
a to na kterémkoliv obecním úřadu obce s rozšířenou působností (v Praze 
na úřadech městských částí Prahy 1 až 22), popřípadě u Ministerstva vnitra, 
pokud žádá o občanský průkaz nebo cestovní pas ve zkrácené lhůtě.

Plánujete letní dovolenou mimo Evropskou unii 
a nemáte platný cestovní pas?

Požádejte o vydání nového cestovního pasu včas a nenechá-
vejte podání žádosti na poslední chvíli. Za vydání cestov-
ního pasu ve lhůtě 30 dnů zaplatíte správní poplatek 600 Kč.

Nestačili jste podat žádost o vydání cestovního pasu včas?

Můžete podat žádost o  vydání cestovního pasu ve zkrácené lhůtě do 24 
hodin pracovního dne nebo do 5 pracovních dnů. Správní poplatek u ces-
tovního pasu vydaného do 24 hodin pracovního dne činí 6 000 Kč (u 
občanů mladších 15 let 2 000 Kč) a 3 000 Kč u cestovního pasu vydaného do 
5 pracovních dnů (u občanů mladších 15 let 1 000 Kč).

Ministerstvo vnitra 29. 6. 2022 
Ing. Ondřej Mátl, MPA., MSc.

Včasné vyřízení osobních dokladů před letní sezónou
Nestačili jste si vyřídit cestovní pas? Možná ho ani nepotřebujete!
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

sobota 6. a 20. srpna od 8 do 12 hodin

DOBŘICHOVICKÉ
FarmáŘsKÉ trHy 

před zámkem

www.dobrichovicketrhy.cz

smsticket.cz/vstupenky/29953-samson-a-jeho-
-parta.  Na místě před koncertem pak za 350 Kč.

Pavel Blaženín 

Do Amfiteátru zavítá Lotrando, Zubejda 
i DRvoštěp
„Nám se stalo něco překrásného, nám se stalo něco 
divného.“
Právě tak končí oblíbená hudební pohádka 
Lotrando a  Zubejda. Těšit se na ni můžete i  vy. 
V  neděli 31. července ji v  černošickém Amfi-
teátru u  základní školy uvede Divadlo Natálie 
Venturové. Začátek je v 19 hodin. V případě nepří-
znivého počasí se akce přesune do Club Kina. 
Za lesy hlubokými a  kopci oblými se rozkládá 
půvabná česká kotlina. Kromě obyvatel počest-
ných a  pracovitých tu ale bydlí také loupežníci. 
Nejhorší z  nich, starý raubíř Lotrando, si pro 
samé obírání pocestných málem ani nevšiml, 
že mu z  jeho syna vyrostl pěkný, ale nevzdě-

laný mladík. Pošle proto mladého Lotranda do 
kláštera, aby se mu dostalo řádného vychování. 
Pohádkový muzikál se známými písničkami 
Zdeňka Svěráka a  Jaroslava Uhlíře jako je Pod 
duben, Řízni, řízni, Mniši či Lotr intelektuál vznikl 
na motivy stejnojmenné filmové předlohy. Přijďte 
se i vy se svými dětmi přesvědčit, že dobro je sil-
nější než zlo a když se chce, všechno jde!

V  mokropeské kapličce se představí mladí 
umělci  
Výstavami na téma Mokropsy ožije letos v  létě 
a  na podzim tamní kaplička svatého Václava. 
Konat se zde budou další výstavy v  rámci 
projektu akademické malířky Marie Ladrové.
Harmonogram dalších výstav v  mokropeské 
kapličce
Plenérová škola: 31. 7. – 14. 8.
Richard Nestler: 20. 9. – 4. 10.
Birgitt Fischer: 11. 10. – 25. 10.


